

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ပထမပါဆိုင်လဆန်း ၇ ရက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၂၃ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့၊ အတွဲ [၅၄]၊ အမှတ် [၂၆၁]

နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်
 လူင်ဘတ် အမျိုးသားနေ့ သဝဏ်လွှာပေးပို့

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ကျရောက်သော လူင်ဘတ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့ အခါသမယ၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ထံမှ လူင်ဘတ်မြို့စား မင်းသားအွန်နရီထံ သို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ *

ဒေသတွင်းစီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုပွံ့ဖြိုးလာစေရန် စီအယ်လ်အမ်ပီနိုင်ငံများအကြား လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုသည့် သန့်ရှင်းရေးရန်အတွက် အားလုံးတွင် တည်ရှိနေကြပြီးဖြစ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

(၇)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ဗီယက်နမ် (စီအယ်လ်အမ်ပီ) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၁) ပတ္တမြားခန်းမ၌ကျင်းပသည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ဟွန်ဆန်၊ လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသွန်ဆင်း သမာဟောင်၊ ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ် သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင် တန်ဇွန်းနှင့် အာဆီယံအတွင်း ရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ လီယောင်မင်၊ စီအယ်လ်အမ်ပီနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ စီအယ်လ်အမ်ပီ နိုင်ငံများမှ အစိုးရအဖွဲ့ အကြီးအကဲများသည် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာနသို့ ရောက်ရှိလာရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန အဝင်မုခ်ဦးမှ ရင်းနှီးခင်မင်စွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်စာတံပုံရိုက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတက မိမိတို့ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ *



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် (၇)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ဗီယက်နမ် (စီအယ်လ်အမ်ပီ) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသည့် အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့နှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်စာတံပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

<p>ယနေ့ မာတိကာ</p>	<p>ပါကစ္စတန်၌ အပူလှိုင်းကြောင့် လူပေါင်း ၁၂၀ သေဆုံး စာ » ၄</p>	<p>အရွေးမတူသော်လည်း အတွေးတူညီစွာဖြင့် မဲပေးကြပါစို့။ ဆောင်းပါး စာ » ၆</p>	<p>ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုနှင့် ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဆောင်ကြဉ်းပေးမည့် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ် ထိပ်သီးအစည်းဝေး စာ » ၉</p>
--------------------------------	--	--	---

MOSAWAY MOSQUITO REPELLENT PATCH
မော့(စ်)အဝေး ခြင် - မလာစတေကာပြား

ခြင်ကိုက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သော သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ နှင့် ငှက်ဖျားရောဂါကို မော့(စ်)အဝေး ခြင် ကာကွယ်ပါ။

- မော့(စ်)အဝေးသည် သစ်ပင်များမှ သဘာဝထွက်အဆီတစ်မျိုးဖြစ်သော Citronella Oil ဖြင့် ပြုလုပ်ထားပြီး လူခန္ဓာအား ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်စေမည့် ဓာတုပစ္စည်းများ(လုံးဝ)ကင်းစင်ပါသည်။
- မော့(စ်)အဝေးအား ကိုယ်ခန္ဓာတွင်မဟုတ်ဘဲ သင်၏ ခုတ် စားဖွဲ့ အိတ် (သို့) ဘောင်းဘီ အဝတ်အစားများပေါ်တွင်ကပ်ထားခြင်းဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းစွာ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- နောက်ဆုံးပေါ် ခေတ်မီနည်းပညာအသုံးပြုထားသောကြောင့် မော့(စ်)အဝေး ခြင်မလာစတေကာပြားတစ်ပြားသည် (၁၂)နာရီကြာသည် အထိ ကြာရှည်အစွမ်းထက်ပါသည်။
- ခရီးထွက်သောအခါ၌လည်းကောင်း၊ အလည်အပတ် အဖော်သွားရာ၌လည်းကောင်း၊ ဤခြင်မလာစတေကာပြားအား ကပ်ထားခြင်းဖြင့် ခြင်နှင့် အခြားအင်းဆက်ပိုးမွှားကောင်များရန်မှ ကင်းဝေးစေပါသည်။

မဲစာရင်းမှာအမည် ပါ၊ မပါ ကြိုတင်ကြည့်ရပါ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပရန် တဖြည်းဖြည်း နီးကပ်လာလေပြီ။ အောက်တိုဘာလကုန် နိုဝင်ဘာလဆန်းတွင် ကျင်းပသွားရန် ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံးက ကြေညာထားသည်။ ရွေးကောက်ပွဲသည် တစ်မျိုးသားလုံး၏ အရေးကိစ္စဖြစ်သည့်အလျောက် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီးသူတိုင်း ဆန္ဒမဲပေးရန် တာဝန်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် မိမိတို့၏အမည် ပါ၊ မပါ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲရုံးများသို့ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထုတ်ပြန် ထားသည့်ရက်များအတွင်း ကြိုတင်သွားရောက်ကြည့်ရှုထား ဖို့လိုပါသည်။ သို့မှသာ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်အခါ အဆင်သင့် မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့် နေ့ရက်ကို ကြေညာပြီးနောက် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုများအလိုက် မဲစာရင်းများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ (ရပ်၊ ကျေးကော်ခွဲ)အသီးသီးက ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးမည် ဖြစ်သည်။ ထိုအခါ မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် ကြေညာသည့် နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်၊ ကန့်ကွက်ခြင်း များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါသည်။ ဤသို့ကြေညာသည့် အခါတွင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သည့်မဲစာရင်းများဖြစ်ရေးအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစ၍ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ကွန်ပျူတာသွင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် များရှိ မြို့နယ်အသီးသီးတွင် အဆင့်လေးဆင့်ဖြင့် အင်တိုက် အားတိုက် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရပါသည်။

ပြုစုရရှိသည့် မဲစာရင်းများကို လေးကြိမ်ခွဲ၍ ထုတ်ပြန် ကြေညာပေးရန်စီစဉ်ထားသည်နှင့်အညီ ပထမအကြိမ်၊ ဒုတိယ အကြိမ်၊ တတိယအကြိမ်များကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များ၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးဖြစ်၍ ယခုစတင်အကြိမ်အဖြစ် ကျန်ရှိ မြို့နယ်များအတွက် ဇွန် ၂၂ ရက်မှ ဇူလိုင် ၅ ရက်အထိ ၁၄ ရက်တိုင်တိုင် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများ၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပြီ ဖြစ်ပါ သည်။

မဲစာရင်းကြိုတင်ကြည့်ရှုရန် ပြီးခဲ့သည့် အကြိမ်များ တွင် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများအလိုက် လှုံ့ဆော်နိုင်မှု အားနည်းခြင်း၊ ပြည်သူများ၏စိတ်ဝင်စားမှုအားနည်းခြင်းများ ကြောင့် မဲစာရင်းကြိုတင်ကြည့်ရှုမှု အားနည်းခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းအကြိမ်များတွင် မဲစာရင်း ကြိုတင်ကြည့်ရှုသူ အရေအတွက် သိသိသာသာတိုးလာကြောင်း ကြားသိရသည်။ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို ကွန်ပျူတာအခြေခံပြီး ပြုစုခြင်းဖြစ်၍ လွှဲချော်မှုများရှိနိုင်ပါသည်။ ကြိုတင်ကြည့်ရှုထားခြင်းသည် စိတ်အချရဆုံးဖြစ်သည်။ မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးစေရန် ကြိုတင် ကြည့်ရှုထားခြင်းသည် အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါသည်။

လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲကြီးတွင် ဆန္ဒမဲပေးဖို့ဆုံးဖြတ် ထားပြီဆိုလျှင် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်နှင့် အဖွဲ့ခွဲရုံးများသို့သွားရောက်ကာ မိမိ၏အမည်စာရင်း ပါ၊ မပါ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကြိုတင်သွားရောက်ကြည့်ရှုထား ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အကယ်၍ မိမိအမည်မပါလျှင် ပုံစံ(၃)ဖြင့် လည်း ကောင်း၊ အချက်အလက်များ မှားနေလျှင် ပုံစံ(၄-ဂ)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မဲစာရင်းတွင် မပါဝင်သင့်သူများဖြစ်ပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများ၌ပင် လျှောက်ထားကြရ မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဓမ္မေတာရောက် နေထိုင်သူများ၏ အမည် များသည် မိမိတို့အခြေနေထိုင်သည့် အိမ်ထောင်စုစာရင်း လဝကပုံစံ (၆၆/၆)ရှိသော မြို့နယ်မှမဲစာရင်း၌သာ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ အသွင်းကြားက မဲစာရင်း ပြုစု ဆိုသည့်အတိုင်း မိမိတို့၏မဲပေးခွင့်များမဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် ပါ မပါ ကြိုတင်သွားရောက်ကာ ကြည့်ရှုကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလကုန် / နိုဝင်ဘာလဆန်းတွင် ကျင်းပမည်

သင့်မဲဖြင့် အနာဂတ်အား ပုံဖော်ဖို့ မဲစာရင်းကို ကြည့်ကြစို့။

အနည်းဆုံးအကြေးငွေသတ်မှတ်နိုင်ရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရေး စည်းဝေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂

အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင် နှင့် လူမှုဖူလုံရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့် ဦးဆောင်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည် များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းချုပ်၌ ဇွန် ၁၉ ရက်က အနည်းဆုံး အကြေးငွေ သတ်မှတ် နိုင်ရေးအတွက် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ရေး အထူးလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် CMP လုပ် ငန်းရှင်များ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကိုကျင်းပခဲ့ရာ အထူးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့် CMP လုပ်ငန်းရှင် များ စုံညီစွာတက်ရောက်ကြသည်။



ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် အထည် ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအား အကြေး ငွေ သတ်မှတ်နိုင်ရေးကို တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနိုင် ရေးအတွက် ယခုကဲ့သို့ တွေ့ဆုံဆွေး နွေးပွဲ ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊

အနည်းဆုံး အကြေးငွေ သတ်မှတ် ပြီးနောက် CMP လုပ်ငန်းရှင်များ ကြိုတွေ့လာနိုင်သည့် အခက်အခဲ များကို ဖြေရှင်းရာတွင် နိုင်ငံတော် ပိုင်းမှ မည်သို့မည်ပုံ ကူညီပံ့ပိုးပေး နိုင်မည်ကို သိရှိလိုသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို စီစဉ်ပေး ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ CMP လုပ်ငန်း ရှင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ရဲ့ အခက်အခဲ၊ နိုင်ငံတော်မှ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်

ဖြေလျှော့ပေးရန် လိုအပ်သည့် ကိစ္စ ရပ်များကိုလည်း ဆွေးနွေးတင်ပြသွား စေလိုကြောင်း၊ CMP လုပ်ငန်းရှင် များမှ တင်ပြသည့် ကိစ္စရပ်များတွင် ချက်ချင်းဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် မည့်ကိစ္စရပ်များရှိနိုင်သကဲ့သို့ မူဝါဒ ပိုင်းအရ ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရ မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ဥပဒေပြင်ဆင်ပြီး ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များလည်း ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် CMP လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အပြု

သဘောဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ပြပေးကြ ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ CMP လုပ်ငန်း ရှင်များက တင်ပြသည့်ကိစ္စရပ်များ ပေါ်တွင် မူတည်၍ အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ရေး အထူး လုပ်ငန်းအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ ကလည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



စာပေဟောပြောပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂
ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ မြန်မာ နိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းခန်း (A)တွင် ဇွန် ၂၃ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉ နာရီမှစတင်၍ စာရေးဆရာ ဆရာဝန် လက်ာရည်ကျော် (ပါမောက္ခရဲမြင့် ကျော်)နှင့် ဒေါက်တာနီလာသိန်း (လင်းရောင်သစ်) (မြကြာ)တို့က စာပေဟောပြောမည်ဖြစ်ပြီး စာပေ ဆရာ စာရေးဆရာ ဆရာဝန်များကို ဂုဏ်ပြုဆုများချီးမြှင့်မည်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်တိုက်များ နှင့် ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကုမ္ပဏီများမှ ဆေးစာအုပ်များ၊ ဆေးနှင့် ဆေး ပစ္စည်းများ ရောင်းချပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း				၂၂-၆-၂၀၁၅			နိုင်ငံတကာသုံးငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)							
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိ)				အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၅၀	၄။ ငါးဖယ်	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀ - ၁၂၀၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၁၀		
ရန်ကုန်	၁၆၀ရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၃၄၅၀၀	အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	ကျပ် ၈၂၀	၅။ ပုစွန် (ကျော)	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၁၂၀၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၂၆၃.၂		
ရန်ကုန်	၁၅၀ရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၆၉၁၃၀၀	ပရိယံဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၅၀	၆။ ပုစွန်တုပ်	တစ်ပိဿာ	၈၀၀၀ - ၂၅၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၃၂.၆၅		
မန္တလေး	၁၆၀ရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၃၅၀၀၀	သားငါးနှင့်ဟင်းချက်စရာဈေးနှုန်း (သား/ငါးခိုင်များ)				၇။ ငါးသလောက်	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀ - ၁၈၀၀၀	ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၂.၉၉၂	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				၁။ ငါးကြင်း	တစ်ပိဿာ	၄၅၀၀ - ၆၀၀၀	၈။ ကြက်	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၁၂၀၀၀	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၄၃၉		
ဓာတ်ဆီ	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၁၀	၂။ ငါးမြစ်ချင်း	တစ်ပိဿာ	၃၀၀၀ - ၄၅၀၀	၉။ ဝက်	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၉၀၀၀	၁၀။ အမဲ	တစ်ပိဿာ	၇၀၀၀ - ၉၀၀၀	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၈.၈၁
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	ကျပ် ၇၁၀	၃။ ငါးရဲ့	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၈၀၀၀	၁၁။ ဆိတ်	တစ်ပိဿာ	၁၃၀၀၀ - ၁၈၀၀၀	၁၂။ ဘဲ	တစ်ပိဿာ	၆၀၀၀ - ၁၃၀၀၀	မလေးရှား	တစ်ရင်ဂစ်	၂၉၉.၄၇

ခင်ရတနာ - စုစည်းသည်။

၁၅-၆-၂၀၁၅မှ ၁၉-၆-၂၀၁၅ရက်အတွင်း ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်းသည့် စက်သုံးဆီများ၏ ဆိပ်ကမ်းအရောက် ပျမ်းမျှအရင်းဈေးမှာ အောက်တိုန်း ၉၂-Ron တစ်လီတာလျှင် ၇၅၀ ကျပ်နှင့် ဒီဇယ်တစ်လီတာလျှင် ၆၆၀ ကျပ်ဖြစ်ပြီး လက်လီဆိုင် များမှာ ခရီးအကွာအဝေးပေါ်မူတည်ပြီး သယ်ယူစုစုရိတ်များကြောင့် ကွာခြားနိုင်ပါသည်။ (စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန)

မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ကုန်သွယ်မှုပမာဏ ဒေါ်လာသန်း ၅၀၀ အထိ ရောက်ရှိရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်တန်ဇွန်းအား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၁)၌ တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနယ်ပယ် ၁၂ ခုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်း၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍများ၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုပမာဏကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ အထိ ရောက်ရှိရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ဒေသတွင်း လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား တည်တညွတ်တည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ကော်ဖီ၊ ငရုတ်ကောင်းနှင့် သီဟိုဠ်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် အတွေ့အကြုံဖလှယ်ရေး၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ ထူထောင်မှုအတွက် အကြံပြုချက်ကို ဖလှယ်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဦးရဲထွဋ်၊ ဦးညွှန်ထွန်းအောင်၊ ဦးဝင်းမြင့်၊ ဒေါက်တာကံဇော်၊ ဦးဌေးအောင်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဝင်းလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဗီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ဗီယက်နမ် ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဗွီသန်ဆွန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်တန်ဇွန်းအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ်စည်းဝေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ (၅၅)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင်

နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာ ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ကျင်းပရာ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီနာယက သတ္တုတွင်းဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

မြင့်အောင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (အောက်ပုံ) အစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးပိုက်ထွေး၊ ဦးသန်းထွန်းအောင်၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ပြပွဲ

လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များနှင့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အသင်းတာဝန်ရှိသူများက မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ဗဟိုကော်မတီနာယကက



ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဗဟိုကော်မတီနာယကနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမအတွင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

*** ရှေ့ပုံးမှ**
အလားတူ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ကျရောက်သော လူ့အဖွဲ့ဝင်တို့၏ အမျိုးသားနေ့အခါသမယ၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ထံမှ လူ့အဖွဲ့ဝင်တို့၏ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဇာဗီးရေး ဘတ်တယ်ထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် လူ့အဖွဲ့ဝင်အမျိုးသားနေ့သဝဏ်လွှာပေးပို့
နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃
၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ကျရောက်သော လူ့အဖွဲ့ဝင်တို့၏ အမျိုးသားနေ့ အခါသမယ၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်ထံမှ လူ့အဖွဲ့ဝင်တို့၏ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ဥရောပရေးရာဝန်ကြီး မစ္စတာ ဖျန်အာဆယ်ဘွန်းထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်း ဂျပန်သို့ သွားရောက်လေ့ကျင့်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂ ၂၀၁၆ အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲဝင်ရန် ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းသည် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ပူးတွဲလေ့ကျင့်ရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။ ယခုအခါ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်းတွင် ကစားသမား ၂၆ ဦး ရွေးချယ်ထားပြီး နေ့စဉ်လေ့ကျင့်မှုများ အဆက်မပြတ် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုရွေးချယ်ထားသည့် ကစားသမား ၂၆ ဦးအနက် ဒဏ်ရာရရှိထားသည့် ကစားသမားနှစ်ဦးဖြစ်

သည့် ခင်မာလာထွန်းနှင့် သန်းသန်းထွေးတို့မှာ ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူလျက် ရှိခြင်းကြောင့် လေ့ကျင့်နိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ဒီဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲမတိုင်ခင် ဂျပန်နိုင်ငံကို သွားရောက် ပူးတွဲလေ့ကျင့်ကစားဖို့ ရှိပါတယ်။ အဖွဲ့ချုပ်က စီစဉ်ပေးတဲ့ အတိုင်း သွားရောက်ကစားမှာဖြစ်တဲ့ အတွက် ဘယ်အသင်းနဲ့ပူးတွဲလေ့ကျင့်ကစားမယ်ဆိုတာကိုတော့ ဟိုဘက်ကို ချိတ်ဆက်တုန်းဖြစ်ပါတယ်။ အခု လာမယ့် ဩဂုတ်လအတွင်း သွားရောက် ဖြစ်ဖို့များပါတယ်”ဟု မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်း

နည်းစနစ်ပိုင်း အကြံပေး ဦးအေးမောင်ကြီးက ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲများကို ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ယခုလာမည့် စက်တင်ဘာလတွင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းသည် အိမ်ရှင်ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ ဂျော်ဒန်၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)တို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်နေပြီး ယင်းခြေစစ်ပွဲ၌ အုပ်စုအဆင့်ပိုမိုရရှိရန်အတွက် တစ်သင်းသာ နောက်တစ်ဆင့်တတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ “အခုပွဲကတော့ အုပ်စုတစ်သင်း

သတင်း-မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း) စာတို- မင်းထက်



ပဲရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ပွဲက အားနည်းချက်တွေကို ပြုပြင်ပြီး၊ အားသာချက်တွေကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းကစားသွားဖို့ ကြိုးစားပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ အရင်အသင်းကိုပဲ အခြေခံပြီး ကစားသမားအပြောင်းအလဲလည်း အများကြီးမလုပ်ထားပါဘူး။ တက်သစ်စအငယ်တန်းထဲကပဲ အနည်းငယ်အပြောင်းအလဲလုပ်ထားပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၆ အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲဝင်ရန် ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းတွင် နိုင်ငံခြားသားနည်းပြငါးဦးအသုံးပြုမည် မဟုတ်ဘဲ နည်းစနစ်ပိုင်းအကြံပေး ဦးအေးမောင်ကြီးနှင့် နည်းပြချုပ် ဒေါ်သက်သက်ဝင်းတို့က ဆက်လက်ကိုင်တွယ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်းသည် တနင်္ဂနွေတစ်ရက်တည်းသာ အနားယူပြီး ကျန်ရက်များတွင် နံနက်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့၌ လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတကာသတင်း

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ကင်းပြည်နယ်တွင် အပူလှိုင်းရိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူ ၁၈၀ ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး

ကရာချီ ဇွန် ၂၂

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းကင်းပြည်နယ်တွင် အပူလှိုင်းရိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူ ၁၈၀ ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး အဆိုပါဒေသတွင် အာဏာပိုင်များက အရေးပေါ်အခြေအနေထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကြောင်း ဇွန် ၂၂ ရက်တွင် သိရသည်။ အဆိုပါ ဒေသတွင် လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်ခဲ့ပြီး ရင်ခွဲရုံများတွင် အလောင်းများပြည့်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဖြစ်ရပ်သည် လူဦးရေ သန်း ၂၀ မျှနေထိုင်သော ပါကစ္စတန်ဘဏ္ဍာရေး အချက်အချာမြို့ဖြစ်သည့် ကရာချီ၏ အစိတ်အပိုင်းများတွင် ထိခိုက်စေခဲ့သည်။

ရင်ခွဲရုံများတွင် နေရာချောင်ချိစေရန် အမည်မဖော်နိုင်သော အလောင်းများအား မြှုပ်နှံခဲ့ကြောင်း အက်ဟိ ဖောင်ဒေးရှင်း၏ အကြီးတန်းအရာရှိတစ်ဦးက ရိုက်တာသို့ ပြောကြားသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ခွင့်ခံစားခွင့်မပြုဘဲ ဆေးရုံများ၌ လိုအပ်သော ဓာတ်ဆားထုပ်များနှင့် အားဆေး များကို တာဝန်ရှိသူများက ဖြန့်ဖြူးစေခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ (ရိုက်တာ)



အာဖဂန်တပ်များက တာလီဘန်တို့အား ထိုးစစ်ဆင်

ကဘူးလ် ဇွန် ၂၂

အာဖဂန်မြောက်ပိုင်းတွင် အစိုးရ တပ်များက အဓိကခရိုင်တစ်ခုကို ထိန်းချုပ်ပြီးနောက် တာလီဘန်တို့

အား ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။ ချာဒါရာခရိုင်သည် ကွန်ဒုန် ပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းမှ ကီလိုမီတာ အနည်းငယ်သာကွာဝေးပြီး မြို့တော်

ကဘူးလ်သို့သွားရောက်ရာ အဓိက လမ်းမကြီးရှိသည့် နေရာဖြစ်သည်။ ချာဒါရာခရိုင်ရှိ ရဲစခန်းကို စစ် သွေးကြွများက သိမ်းပိုက်ထား

ကြောင်း တာလီဘန်ဝက်ဘ်ဆိုက် တစ်ခုတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ထို အတောအတွင်း အဆိုပါပြည်နယ် အစိုးရက အခြားခရိုင်တစ်ခုကို ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့ပြီး ဘက်ဒါခမ်း ပြည်နယ်ရှိ ယွန်ဂန်းမြို့ကို တာလီဘန် တို့လက်မှ ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့သည် ဟု ဆိုသည်။

နာရီအတန်ကြာ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား ပြီးနောက် တပ်ဖွဲ့ ၁၂ ဦး သေဆုံး ပြီး ၁၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိကာ ယင်း ခရိုင်မှာ တာလီဘန်တို့လက်အောက် ကိုရောက်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်တာဝန် ရှိသူ ဗိုလ်မှူးက ဆွဲပြောခဲ့သည်။ တာလီဘန်တို့ အဆိုပါ ဒေသသို့ ဝင်ရောက်လာပြီးနောက် ပြီးခဲ့သည့်လက ထောင်ပေါင်းများစွာ သော ပြည်သူများအား ဘေးကင်းရာ သို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရသည်ဟု ဆို သည်။

(ရိုက်တာ)

၂၀၁၂ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း အစွဲရေးဆိုင်ရာသံအမတ် အီဂျစ်ခန့်အပ်



ကိုင်းရီ ဇွန် ၂၂

အီဂျစ်သမ္မတ အဗ္ဘဒယ်ဖာတက်အယ်လ်စီစီသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် အစွဲရေးဆိုင်ရာသံအမတ်ကို တနင်္ဂနွေ နေ့က ရွေးချယ်ခန့်အပ်လိုက်သည်။

စီစီက အတက်ဆလမ်းနေရာတွင်ဆက်ခံရန် ဟာဇမ်ကိုရက်အား ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။ အီဂျစ်က ၂၀၁၂ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် ပါလက်စတိုင်း ဂါဇာကမ်းခြေဒေသကို အစွဲရေးတို့ ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက် ပြီးနောက် သံအမတ်ကို ပြန်လည်ခေါ်ယူခဲ့သည်။ ထိုအတော အတွင်း ဆလမ်းကို ကျူးဘားဆိုင်ရာ သံအမတ်အဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန် ပေးလိုက်သည်။

စီစီက တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ဝါရှင်တန်ဆိုင်ရာသံအမတ်အဖြစ် ရာဆာ ရေဒါအပါအဝင် သံအမတ်အများအပြား အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဘာဒါအဗ္ဘဒယ်အက်တီက ပြောသည်။ အီဂျစ်သမ္မတစီစီသည် ပါလက်စတိုင်း ၂၂၀၀ နီးပါး သေဆုံး ခဲ့ရသည့် အစွဲရေးရက် ၅၀ ထိုးစစ်ကို ကြားဝင်စေ့စပ်ပေးခဲ့သူဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)



တောင်ကိုရီးယား၌ မားစ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် နှစ်ဦးသေဆုံး

ဆိုးလ် ဇွန် ၂၂

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် အရှေ့အလယ် ပိုင်း အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါ (မားစ်)ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် တနင်္လာနေ့က လူနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၂ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၂၇ ဦးအထိ ရှိလာသည်ဟု ဆိုသည်။ အသစ်ဖြစ်ပွားသူ သုံးဦးတွင် ၁၇၀ ဦး မြောက် ရောဂါဖြစ်ပွားသူ လူနာပါဝင်ကြောင်း

၎င်းသည် ရောဂါကူးစက်မှုနှစ်ပတ်အတွင်း ၁၀ ရက်ခန့်တွင် ရောဂါရှိသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

အသက် ၆၀ အရွယ် အဆိုပါအမျိုးသမီး သည် မေ ၂၉ ရက်က ဆိုးလ်မြို့ရှိ ဆမ်ဆောင်း ဆေးရုံ အရေးပေါ်ကုသရေးခန်းသို့ သွားရောက် ခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုခုနှစ်ဦးကျော်မှာ ရောဂါကူးစက်ခံရပြီး

နောက် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းသွားခဲ့သည်။ ဆေးရုံမှဆင်းရသူ ပေါင်း ၅၀ အထိ ရှိသွားပြီဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်များအတွင်း ရောဂါဖြစ်ပွား မှုနှုန်း ကျဆင်းသွားပြီဖြစ်ရာ အကန့်အသတ် ဖြင့် နေထိုင်သူဦးရေသည် တနင်္ဂနွေနေ့က ၄၀၃၇ ဦးရှိရာ တနင်္လာနေ့တွင် ၃၈၃၃ ဦးခန့် ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

သေဒဏ်ချမှတ်ခံရသည့် ပြင်သစ်နိုင်ငံသား၏အယူခံမှု အင်ဒိုနီးရှားတရားရုံးကပယ်ချ

ဂျကာတာ ဇွန် ၂၂

အင်ဒိုနီးရှားတရားရုံးတစ်ရုံးက မူးယစ်ဆေးဝါးအမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး သေဒဏ်ချမှတ်ထားခြင်းခံရသည့် ပြင်သစ်နိုင်ငံသား၏အယူခံမှုကို ပယ်ချလိုက်သည်။

မူးယစ်တရားခံ ဆာဂျီအတ်လောက်ပေါ်အပေါ်ချမှတ်ထားသော ပြစ်ဒဏ်အပေါ် အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဂျီကို ဝီဒိုဒိုပင် တတ်နိုင်လိမ့်မည် မဟုတ်ကြောင်း အဆိုပါတရားရုံးကပြောသည်။ အတ်လောက်ပေါ်သည် ဧပြီလအတွင်းက မူးယစ်ဆေးဝါးမှုဖြင့် သေဒဏ်ချမှတ်ခံရပြီးနောက် အယူခံရန်ကြိုးစားခဲ့သည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏တင်းကျပ်သော မူးယစ်ဆေးဝါးမှောင်ခိုမှု ပြစ်ဒဏ်အပေါ် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းက ပြင်းထန်စွာ ဝေဖန်ပြောကြားလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ မူးယစ်ဆေးဝါးတရားခံ၏ အယူခံမှုကိုပယ်ချကြောင်း သို့ရာတွင် ၎င်း၏ရှေ့နေများအနေဖြင့် ဆက်လက်အယူခံရန် သန့်ဋ္ဌာန်ချထားခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားရှေ့နေချုပ်ရုံးက ပြောသည်။ သို့ရာတွင် ၎င်းတရားခံ အား သေဒဏ်ချမှတ်မည့်နေ့ကို မသတ်မှတ်ရသေးဟုဆိုသည်။ အတ်လောက်ပေါ်သည် ဘန်တန်းပြည်နယ်နေအိမ်၌ ဂျကာတာရဲက စိတ်ကြွေးသွင်းဆေးပြားများ လက်ဝယ်တွေ့ရှိမှုဖြင့် ဖမ်းဆီးရခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ကလေး လေးဦး၏ ဖခင်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

(ရိုက်တာ)



စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ပြီး အချိန်ကိုအကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်မှသာ နိုင်ငံတော်အတွက် အားကိုးအားထားပြုနိုင်မည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် ဇွန် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖြူးမြို့ သပြေတန်း ကျောင်းတိုက်၌ နိုင်ငံတော်မှအဖွဲ့ဖြင့် သည့် သာသနာဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ဆက်ကပ်ခြင်းခံရသည့် ဖြူးမြို့ နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းတိုက်များမှ ဆရာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ပူဇော် ပြီးသာသနာဆိုင်ရာများ လျှောက် ထားကာ ဆရာတော်များ၏ ဩဝါဒ များကို နာယူခဲ့သည်။



ထို့နောက် ဖြူးမြို့နယ်ခန်းမ ဖွင့်ပွဲနှင့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြူး မြို့နယ်မှ ဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အောင်ချက် အကောင်းဆုံး ကျောင်းများအား ဂုဏ်ပြုဆုအဖြစ်ခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အရာရှိတို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံသည်။ ယင်းနောက် ဖြူးမြို့နယ်အတွင်း ရှိ ဘက်စုံထူးချွန် လူရည်ချွန်ဆုရရှိ သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အား ဂုဏ်ပြုဆုများကိုလည်းကောင်း၊ ဖြူးမြို့နယ်ခွဲတင် ၁၀၀ ဆေးရုံ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီအား ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေများကိုလည်းကောင်း၊ ဖြူး မြို့နယ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအကျိုး တော်ဆောင်အဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုငွေ များကိုလည်းကောင်း တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းများ၊ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းအားလုံးတို့မှ ကျောင်းအုပ် ဆရာ ဆရာမကြီးများအား ဂုဏ်ပြု ဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်းက အမှာ စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်းကောင်း ကျောင်းသူ တစ်ဦးနှင့် အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ပထမဆုရရှိသည့် ကညွတ်ကွင်းမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးတို့က ကျေးဇူး တင်စကားပြောကြားပြီး မြို့နယ် ပညာရေးမှူးက အောင်ချက်မြင့်မား ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းသည်။

ဆက်လက်၍ ဖြူးမြို့နယ်အတွင်း ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုမြို့မမြို့ဖတစ်ဦး နှင့်မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တို့က ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယခုကဲ့သို့ ဖြူးမြို့၌ မြို့ကျက်သရေ ဆောင်ခန်းမကြီး ပေါ်ထွက်လာခြင်း မှာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များ၏လှူဒါန်း မှုကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု ခန်းမကြီးကို ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ အောင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းသွားရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာ ရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှာ အဓိက ကျပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဖြူးမြို့သူ မြို့နယ်သားများ၏ အနာဂတ်ဖွံ့ဖြိုး

ဖွင့်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်း၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ခင်ရွှေ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်မြင့်၊ မြို့မ မြို့ဖ ဦးအင်းရှောက်နှင့် ဆရာကြီး ဦးထွန်းရှိန်တို့က မြို့နယ်ခန်းမသစ်ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်း၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာကျော်မြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ဂုဏ်ထူးရရှိသည့်

တိုးတက်ရန်မှာ ပညာရေးကောင်းမွန် ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာရေးကို အလေးထားသင်ကြား ရန် လိုအပ်ပြီး ပညာသင်ကြားရာ တွင် စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ ပညာ ကောင်းမွန်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ကျောင်းနေ အရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းနေ နိုင် ရန်အတွက် စီမံဆောင်ရွက်ပေးနေပါ ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း အကြောင်း အမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် စာသင်ကျောင်းသို့ မပို့နိုင်သည့် ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ များနှင့် မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူ များက လူမှုရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် စာသင် ကျောင်းများသို့ ပို့ဆောင်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများက လည်း စေတနာထား၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်းကောင်းမွန်သော ပညာ

တော်ထူးချွန်သူများ ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ သို့မှသာ နိုင်ငံတော်အတွက် အားကိုးအားထား ပေါ်ထွက်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်ပြီး အချိန်ကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးချ နိုင်မှသာ မိမိဒေသအတွက် သာမက နိုင်ငံတော် အတွက်ပါ အားကိုးအားထားပြုနိုင် မည် ဖြစ်သည့်အတွက် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်းဖြင့် ပြော ကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌသည် ပညာပိုင်သော-ကညင်ခိုင်း ကျေးရွာဆင်းဆက်လမ်း ကျောက်ချော လမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ထားမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကညင်ခိုင်း ကျေးရွာအခြေခံပညာ အလယ်တန်း ကျောင်းခွဲ၌ ဆရာ ဆရာမများ၊ ရုပ်ပိုမိပုံဖများအား တွေ့ဆုံကာ ကျောင်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေး လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက မြို့နယ်ခန်းမဆိုင်ရာတို့ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး (အပေါ်ယာပုံ) ကမ္ဘာ့ဦးမော်ကွန်း ကြေးပြားကို အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ထို့နောက် ဖြူးမြို့နယ်ခန်းမနှင့် သက်ဆိုင်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို မြို့နယ်ခန်းမ ဆောက်လုပ်ရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင်

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေနှင့်ဆက်စပ်ဥပဒေများ ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းစည်းစဉ်း



နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေ နှင့် ဆက်စပ်ဥပဒေများ ရေးဆွဲရေး ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်နိုင် သိန်းနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စန်းရီတို့ တက်ရောက် မှာကြားပြီး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး

ဒေါက်တာစန်းလွင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မင်း အောင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာစိုး ဝင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီး

ဌာန၊ သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့်လူမှု ဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံပညာရှင်အဖွဲ့နှင့် ဘက်စုံ လွှမ်းခြုံနိုင်သော ပညာရေးကဏ္ဍ လေ့လာသုံးသပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ပညာ ရှင်များ၊ အကြံပေးများ၊ ပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ ဥပဒေပညာဌာနများမှ ပါမောက္ခများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ် ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပုဂ္ဂလိက ပညာရေးဥပဒေ(မူကြမ်း)၊ အခြေခံ ပညာရေးဥပဒေ (မူကြမ်း)နှင့် နည်း ပညာနှင့်သက်မွေးပညာရေး ဥပဒေ (မူကြမ်း)တို့ကို အခန်းလိုက် အသေး စိတ်ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

သတင်းစာဖတ်ပရိသတ်များ သိသာနိုင်ပါရန်

အမြို့မြို့အနယ်နယ်မှကိုယ်စားလှယ်ကြီးများထံသို့ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာအား တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀ ဖြင့် နေ့စဉ်ဖြန့်ချိ ပေးလျက် ရှိပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများအနေဖြင့် သင့်တင့်သော ဝန်ဆောင်ခရယူ၍ မိဘပြည်သူသတင်းစာဖတ်ပရိသတ်များထံသို့ ၎င်းတို့မြို့နယ် ဒေသအလိုက် နေ့စဉ်ဖြန့်ချိပေးလျက်ရှိရာ လက်ရှိ လပေးရယူနေသော နှုန်းထားအတိုင်း ဈေးနှုန်းမပြောင်းလဲဘဲ နေ့စဉ်ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ မူလတောင်းခံနေသည့် ဈေးနှုန်းထက် ပိုမိုတောင်းခံခြင်းများရှိပါက မြန်မာ့အလင်းသတင်း စာတိုက် ဖုန်း-၀၁-၅၄၄၃၁၇ သို့ ဆက်သွယ် အသိပေးအကြောင်း ကြားနိုင်ပါသည်။

(မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်)

ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ မိုးသက်လက်ပိုနေမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ နေပြည်တော်နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ် နှစ်ကြိမ်ရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင်ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့်ရွာမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် မိုးသက်လက်ပိုနေမည်။ (မိုး/ဇလ)

မိုးသက်လေပြင်းကျပြီးလှိုင်းကြီးမည်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရဲရဲစွာမိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင် မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင်မိုင် ၄၀အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/ဇလ)

အရွေးမတူသော်လည်း အတွေးတူညီစွာဖြင့် မဲပေးကြပါစို့

တက္ကသိုလ်ပွင့်သူအောင်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ်ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် တပြည်းဖြည်းနီးကပ်လာပြီဖြစ်သည်။ ယင်းရွေးကောက်ပွဲကြီးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလကုန်နှင့် နိုဝင်ဘာလပထမပတ်အတွင်းကျင်းပရန် သက်ဆိုင်ရာကလည်း ကြေညာထားသည်။ ရွေးကောက်ပွဲသည် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများက မိမိတို့အားလုံးကိုယ်စား နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာသုံးရပ်ဖြစ်သော ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်တရားစီရင်ရေးအာဏာများကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ကြမည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအား မိမိတို့၏လွတ်လပ်သောဆန္ဒများနှင့်အညီ ဆန္ဒမဲပေးရွေးချယ်ကြသည့် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်တစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ Demo Critia ဟူသော လက်တင်ဘာသာစကားဖြစ်၍ Demo ၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ အများပြည်သူဖြစ်ပြီး Critia ၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ အုပ်ချုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန် သမ္မတအိဗရာဟင်လင်ကွန်းက ဒီမိုကရေစီ၏အဓိပ္ပာယ်ကို Government of the people, by the people, for the people ပြည်သူ့အတွက် ပြည်သူ့ရွေးကောက်ပွဲအစိုးရဖြင့် အုပ်ချုပ်ခြင်းဟူ၍ ဖွင့်ဆိုခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့်ရွေးကောက်ပွဲသည် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများက မိမိတို့အား ကိုယ်စားပြု၍ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တရားစီရင်ရေး တာဝန်များကိုထမ်းဆောင်ကြမည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်လူတော်လူကောင်းများအား ရွေးချယ်ကြခြင်းဖြစ်သောကြောင့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်အဖြစ် တည်ဆောက်မည့်နိုင်ငံတိုင်း၌ အထူးအလေးထား အမှန်အမြတ်ပြုကြသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကို အနှစ်သာရရှိရှိ အေးအေးချမ်းချမ်းအောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံတော်ကိုခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်အဖြစ် တည်ထောင်လိုသူ လုပ်သားပြည်သူတိုင်း၏ တူညီသည့် ဆန္ဒပင်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ(၇၅)၌ “နိုင်ငံတော်သည် စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုကျင့်သုံးသည်” ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ယင်းပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဒီမိုကရေစီကို အမှန်တကယ်စစ်မှန်စေရန် စည်းကမ်းပြည့်ဝ ရမည်ဖြစ်ပြီး တရားမျှတခြင်း (Justified)၊ လွတ်လပ်ခြင်း (Liberty)၊ ညီမျှခြင်း (Equality) ဟူသော စကားရပ်အတိုင်း နိုင်ငံသားတိုင်းအတွက် စည်းကမ်းပြည့်ဝမှုကို အရေးကြီးအလေးထားရမည်ကို အလေးနက်ဖော်ပြ ထားသည်။

မကြာခင်ကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် အထူးအရေးကြီးသော ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်နှင့်အလွန် အရေးကြီးသော နိုင်ငံရေးအချိုးအကွေ့တစ်ခုဖြစ်လာမည်ဟု နိုင်ငံရေးလုပ်ရှားတက်ကြွသူများသာမက ပြည်သူ့အားလုံးကပါ သုံးသပ်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးအတွက် ပြည့်စုံမှန်ကန်သောမဲစာရင်းရရှိရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်(ကော်မရှင်)နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည့်နေ့ရက်ကို ကြေညာပြီးနောက် မဲစာရင်းများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ (ရပ်ကျေးကော်ခွဲ)အသီးသီးက ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအခါ မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ဖြည့်စွက်၊ ပြင်ဆင်၊ ကန့်ကွက်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းကဲ့သို့ကြေညာသည့်အခါတွင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲစာရင်းများဖြစ်စေရေးအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစ၍ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ကွန်ပျူတာသွင်းလုပ်ငန်းများကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်အသီးသီး၌ အဆင့်လေးဆင့်ဖြင့်

အင်တိုက်အားတိုက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ကော်မရှင်သည် ပြည်သူများရွေးကောက်ပွဲအပေါ် ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရန်နှင့် မဲပေးလိုသော ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်လာပြီး မဲစာရင်းများထုတ်ပြန် ကြေညာသည့်အခါ ကြည့်ရှုသင့်ကြောင်း၊ လက်ခံလာစေရန်တို့အတွက် မဲဆန္ဒရှင် ပညာပေးလုပ်ငန်းစဉ် (Voter Education) ကို မီဒီယာပေါင်းစုံမှ ထုတ်လွှင့်ရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုမျှသာမက အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့်မီဒီယာများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီမှုရရှိရန် ကိုပါ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့နောက် ကော်မရှင်သည် ပြုစုရရှိသော မဲစာရင်းများကို လေးကြိမ်ခွဲ၍ ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးရန် စီစဉ်ထားသည့် အလျောက် ပထမအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လ ၃၀ ရက်မှ ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့အထိ ၁၄ ရက်တိုင်တိုင် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများတွင် ကံထားကြေညာပေးခဲ့သည်။ ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလ ၂၅ ရက်နေ့မှ ဇွန်လ ၇ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ၁၄ မြို့နယ် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မြောက်ဥက္ကလာပ၊ သယ်နန်းကျွန်း၊ သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း၊ သုံးခွ၊ ခရမ်း၊ အင်းစိန်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ ထန်းတပင်နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေရှစ်မြို့နယ် (တပ်ကုန်း၊ ပျဉ်းမနား၊ လယ်ဝေး၊ ပုဗ္ဗသီရိ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ဥတ္တရသီရိ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ဒက္ခိဏသီရိ)တို့တွင် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် စာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ခွဲရုံးများ၌ ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပြီး ဖြစ်သည်။ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့မှ ၂၁ ရက်နေ့အထိ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်အားလုံး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ စစ်ကိုင်း၊ ရွှေဘို၊ မုံရွာ၊ ယင်းမာပင်နှင့် တမူးခရိုင်များ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးမှ ထားဝယ်နှင့် မြိတ်ခရိုင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပဲခူးခရိုင်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ကျောက်ဆည်နှင့် မြင်းခြံခရိုင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ တောင်ကြီး၊ လှိုင်လင်၊ လင်းခေးခရိုင်များ၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတို့ရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများ၌ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကံထား ကြေညာထားမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအပြီးတွင် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန်အတွက် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီး အရွယ်ရောက်ပြီးသူများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများသို့ သွားရောက်ကာ မိမိ၏ အမည်စာရင်း ပါ၊ မပါ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကြိုတင်သွားရောက်ကြည့်ရှုထားရမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မိမိ၏ အမည်မပါလျှင် ပုံစံ(၃)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အချက်အလက်များမရှိလျှင် ပုံစံ(၄-၇)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မဲစာရင်းတွင် မပါဝင်သည့်သူများ ဖြစ်ပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများ၌ပင် လျှောက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။ ခေတ္တလားရောက်နေထိုင်သူများ၏ အမည်များသည် မိမိတို့အမြဲနေထိုင်သည့် အိမ်ထောင်စုစာရင်းလက်မှတ် (၆၆/၆)ရှိသော မြို့နယ်မှ မဲစာရင်း၌သာ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ အချို့မြို့နယ်များတွင် မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းထုတ်ပြန် ကြေညာပြီးသည့်နောက်ပိုင်းရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး၊ အရပ်ဘက်ဆိုင်ရာ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ (CSO) ပူးပေါင်းကာ မဲဆန္ဒရှင်များအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပညာပေးအစီအစဉ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်သော လှုံ့ဆော်ပညာပေးပီစီဒီစီ ပို့စတာများကို

ရွေးကောက်ပွဲကို အနှစ်သာရရှိရှိ အေးအေးချမ်းချမ်းအောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်ရေး သည် နိုင်ငံတော်ကိုခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်အဖြစ် တည်ထောင်လိုသူ လုပ်သားပြည်သူတိုင်း၏ တူညီသည့် ဆန္ဒပင်ဖြစ်သည်။

ချိတ်ဆွဲခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြမည် ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို နိုင်ငံ တကာကလည်း စောင့်ကြည့်လျက်ရှိသည်။

အထူးသဖြင့် မဲဆန္ဒပေးခြင်းသည် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခြေခံရပိုင်ခွင့်ဖြစ်သည်။ ထိုမျှသာမကသေး နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခြေခံတာဝန်တစ်ရပ်လည်းဖြစ်သည်။ ပြည်သူတိုင်း မိမိယုံကြည်ရာ မိမိနှစ်သက်ရာပါတီနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို လွတ်လွတ်လပ်လပ် ဆန္ဒမဲပေးရွေးချယ်တင်မြှောက်ပိုင်ခွင့်ရှိသကဲ့သို့ ဆန္ဒပြုရွေးချယ်တင်မြှောက်ပေးရန် ကိုယ်စီကိုယ်စီ တာဝန်အသီးသီးရှိသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကလည်း ပြဋ္ဌာန်းထားသော ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ (Free and Fair Election) ဖြစ်စေရန်၊ အဘက်ဘက်က စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းသည်လည်း အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသဖြင့် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကြီးအတွက် ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းရရှိစေရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ကို မဲဆန္ဒရှင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ မီဒီယာများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ (Stakeholder) အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီကြရမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခြေခံရပိုင်ခွင့်နှင့် အခြေခံတာဝန်တစ်ရပ်ဖြစ်သော မဲဆန္ဒပေးရန် စိတ်ပိုင်းဖြတ်ပြီး မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ရရှိထားသည့် အခွင့်အရေးကို လက်လွှတ်မဆုံးရှုံးစေရန် မိမိအမည်မဲစာရင်း၌ ကျိန်သေပါဝင်စေရန် ကြိုတင်ကြေညာမည့် အခြေခံမဲ ဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအတူ နိုင်ငံရေးပါတီများကလည်း မိမိတို့၏ မဲဆန္ဒရှင်များ မဲစာရင်း၌ ပါဝင်စေရေးအတွက် မဲစာရင်းများ ကြည့်ရှုစေရန် စည်းရုံးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုပေးခြင်း၊ ပုံစံ (၃)၊ ပုံစံ (၄-၇)၊ ပုံစံ (၄) များ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်လာပါက ကူညီဖြည့်သွင်းပေးခြင်း စသည်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ပြီးပြည့်စုံသော မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းအမှန်အကန်ရရှိစေရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာများကို ပြည်သူများအကြား ကျယ်ပြန့်စွာ သိရှိနိုင်စေရေးအတွက် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်း (CSO) များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီမှုမှလည်း ထိရောက်လှသည်။

အထူးသဖြင့် လက်ရှိအစိုးရသက်တမ်းမကုန်ခင်ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး မင်္ဂလာခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ တတိယအကြိမ် တွေ့ဆုံပွဲကျင်းပခဲ့ရာ ယင်းတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယပိုင်းကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေးက ဦးဆောင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ယင်းတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေးက “ရွေးကောက်ပွဲမှာ လူတော်လူကောင်းတွေ ရွေးကြပါ။ လူတော်လူကောင်းတွေနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ လွှတ်တော်ကြီးဟာ အနာဂတ် နိုင်ငံတော်ကြီးကို အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်လာမှာ အမှန်ပါပဲ” စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မဲဆန္ဒရှင်များအနေဖြင့် မိမိယုံကြည်ရာ၊ မိမိနှစ်သက်ရာ ပါတီနှင့်ပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို လွတ်လွတ်လပ်လပ်ရွေးချယ်ကြသည့်ဖြစ်၍ မဲဆန္ဒရှင်များ၏ ရွေးချယ်မှုမှာ မတူညီသော်လည်း နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခြေခံရပိုင်ခွင့်နှင့် အခြေခံတာဝန်ဖြစ်သော ဆန္ဒမဲပေးခြင်းသည် တူညီသောအတွေးဖြစ်ပါသောကြောင့် မကြာခင်ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင်အရွေးမတူသော်လည်း အတွေးတူညီစွာဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးကြပါစို့ တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။

တန့်ယန်းမြို့ အထက (၂) တွင် ကျောင်းကျန်းမာရေးစစ်ဆေး

တန့်ယန်း ဇွန် ၂၂
ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်ကြားနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျန်းမာပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို အမြဲစစ်ဆေးပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၁၉ ရက်က အမှတ် (၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
အဆိုပါ ကျောင်းကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုကို မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ဇော်ဦးနှင့် ဆရာဝန်များ၊ ကျန်းမာရေးမှူးများ၊ သူနာပြုများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်ဝင်းရီနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြကြောင်း သိရသည်။

မင်းလွင်ဦး (iprd)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ဦးစားပေးအစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၆၈ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင်ကျင်းပရာ မေးခွန်းများမေးမြန်းဖြေကြားခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်းတင်သွင်းခြင်းနှင့် အစီရင်ခံစာများ ဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မူဆယ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းဘိုးအောင်၏ မူဆယ်မြို့ တော်ရွက်ရပ်ကွက် ဟိုဆောင်နယ်မြေတွင် နယ်စပ်ဝင်ထွက်ပေါက်ဂိတ်တစ်ခု ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ရန် မည်သို့စီမံဆောင်ရွက်ပေးမည်ကိုသိရှိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းက အဆိုပါနယ်စပ်ဝင်ထွက်လှည့်လည်နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင် အမှတ် ၈၂ နှင့် ၈၃ အကြား ဟိုဆောင်နယ်မြေတွင် နယ်စပ်ဝင်ပေါက်တစ်ခု ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပေးရန်ကိစ္စသည် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍများအပါအဝင်

အကျိုးရရှိနိုင်သည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်၍ ဆောင်ရွက်သင့်သော်လည်း နယ်နိမိတ်ညှိနှိုင်းရေးကိစ္စမှာ သဘောတူညီမှုမရရှိသေးသဖြင့် နိုင်ငံရေး၊ ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ အရေးကြီးသည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်သည့်အတွက် နယ်နိမိတ်ညှိနှိုင်းရေးကိစ္စအား နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများ ပြီးပြတ်အောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်၍ သဘောတူညီချက်ရရှိပြီးမှသာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြင့်ဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦး၏ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်အေးက ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ထန်တလန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဇာတလမ်း၏ ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့ရှိ တလန်ရွား(က) ရွာအတွက် ကတိပြုထားသော ရွာချင်းဆက်လမ်း (၁၂)မိုင်အား မည်သို့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကိုသိရှိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်အေး ဖြေကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

စပ်လျဉ်း၍ ထန်တလန်မြို့နယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ရန်ပုံငွေတွက် ၁၀၅၈ ဒသမ ၂၄၅ သန်းဖြင့် မြေသားလမ်း (၅၈) မိုင်ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ တလန်ရွား(က)-လအော်ချောင်းလမ်း(၄)မိုင်အား ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေ ဦးစားပေးအစီအစဉ်

အတိုင်း ရန်ပုံငွေတင်ပြတောင်းခံသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

သံဖြူဇရပ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းအောင်၏ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ် စက်စဲကျေးရွာအုပ်စုမှ ရသေ့တောင်ကျေးရွာသို့ ရွာချင်းဆက်လမ်းကတ္တရာလမ်းခင်းရန်နှင့် စက်စဲကျေးရွာမှ ကမ်းနားလမ်း ကျိုက္ခမီသို့ ရွာချင်းဆက်လမ်းအား အသစ်တဖန်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးရန် မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အဆိုပါလမ်းနှစ်လမ်းအား ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် လျာထားတင်ပြထားခြင်း မရှိသည့်အတွက် လတ်တလောတွင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိပါကြောင်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများအား ဦးစားပေးအစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်းဖြင့် ဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြီး ပေးပို့လာသော ရှေးဟောင်း အဆောက်အအုံများ



သံဖြူဇရပ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းအောင် မေးမြန်းစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက အစီရင်ခံစာဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း၊

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဥပဒေကို တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးဥပဒေကို တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥပဒေကို တတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းတို့အား လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအလိုက် အစီရင်ခံစာများကို လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းများကို ဆွေးနွေး၍ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းတွင် အက်မက်စ်ပါဝင်မှုကဏ္ဍ မြှင့်တင်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

မြန်မာ၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဗီယက်နမ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် ရော့ဝတီ-ကျောက်ဖယား-မဲခေါင် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာ အက်မက်စ်စီးပွားရေးဖိုရမ်ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် Kempinski ဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့ကျင်းပသည့် အက်မက်စ်စီးပွားရေး ဖိုရမ်သည် ဒေသတွင်း စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်လာစေရန် အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ရင်းနှီးစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ကိုယ်စားပြုပါကြောင်း၊ အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့အတွက် အလွန်အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍဖြစ်သည်ကိုလည်း ငြင်း၍မရပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကွာဟချက်ကို လျော့ကျစေရေးနှင့် အက်မက်စ်အဖွဲ့ ပိုမိုတောင့်တင်း ခိုင်မာရေးအတွက် နည်းလမ်းများကိုလည်း တွေ့မြင်နိုင်



မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းတွင် အက်မက်စ်ပါဝင်မှုကဏ္ဍကို ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်စေရန် ကဏ္ဍစုံတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိုတိုးမြှင့်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဦးမိုးမြင့်ကျော်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကာ ၂၀၁၆-၂၀၁၈ အက်မက်စ်လုပ်ငန်းစီမံချက် မဟာဗျူဟာအပေါ်

အက်မက်စ်စီးပွားရေးကောင်စီ၏ အကြံပြုတင်ပြချက်များကို အက်မက်စ်စီးပွားရေးကောင်စီ (မြန်မာ) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ (UMFCCI) ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးမိုးကျော်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

အက်မက်စ်စီးပွားရေးဖိုရမ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ စက်မှုနှင့်

စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်

ရွက်ရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြု ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ စီးပွားရေး မိတ်ဖက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးစသည့်ကဏ္ဍများကို အက်မက်စ် ငါးနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်လာသော ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှု ပိုမိုလျင်မြန်စွာ စီးဆင်းနိုင်ရန်၊ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အကောင်အထည်ဖော်

နိုင်ရေး တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါဆွေးနွေး တင်ပြချက်များကို ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အက်မက်စ်ထိပ်သီး အစည်းအဝေး၌ အဖွဲ့ဝင်ငါးနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်လာကြသော ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက တင်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာ-ထိုင်း စီးပွားရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမိုးမြင့်ကျော် ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ထိုင်း-မြန်မာ စီးပွားရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Pan-

itarn Pavarolavidya ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံကာ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဘောင်၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အက်မက်စ်စီးပွားရေးဖိုရမ်သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ တနင်္ဂနွေမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သော အက်မက်စ် စီးပွားရေးဖိုရမ်တွင် ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် Plan of Action ၂၀၁၃-၂၀၁၅ နှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးသက်ရောက်မှုများအား ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး Plan of Action ၂၀၁၆ - ၂၀၁၈ ကို ချမှတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဖိုရမ်ကျင်းပစဉ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်သည် ဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်ငါးနိုင်ငံမှ စီးပွားရေးအသင်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့်တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနှင့် အက်မက်စ်နိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် အလားအလာများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြိုတွေ့နိုင်သည့် အခက်အခဲများအား ပူးပေါင်းဖြေရှင်းသွားနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

မိတ္ထီလာ၌ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်များ အမည်စာရင်းကြေညာ

မိတ္ထီလာ ဇွန် ၂၂

မိတ္ထီလာတွင် ရပ်ကွက် ၁၄ ရက်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၈ အုပ်စုရှိ ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စုချုပ်ရေးမှူးရုံးများ၊ ရပ်ကွက်ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် ၂၄၃၂၈၂ ဦး၏ အမည်စာရင်းများကို ဇွန် ၂၂ ရက် နံနက် ၆ နာရီက စတင်ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပေးကြောင်း သိရသည်။

မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး(ရပ်ကွက်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ရုံး) ၁၄ ခုတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်များ လာရောက်ကြည့်ရှုနေမှုနှင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်များ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးထားမှုအခြေအနေများကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးလှိုင်၊ မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လိုအပ်ချက်များကို မှာကြားခဲ့သည်။

မိတ္ထီလာမြို့နယ်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် ၂၄၃၂၈၂ ဦး အနက် မြို့ပေါ် ၁၄ ရက်ကွက် မှ ၈၉၀၀၀၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၅၈ အုပ်စုရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၃၇၉ ရွာမှ ၁၅၄၂၈၂ ဦး ပါဝင်သည်။ ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

ရုံး) ၁၄ ခုတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်များ လာရောက်ကြည့်ရှုနေမှုနှင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်များ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးထားမှုအခြေအနေများကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးလှိုင်၊ မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လိုအပ်ချက်များကို မှာကြားခဲ့သည်။



★ ရှေးဦးစွာ
လေးနိုင်ငံပါဝင်သည့် ဒေသခွဲအတွင်း လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို အရှိန်မြှင့်တင်သွားရန်၊ ဒေသခွဲအတွင်း စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ပြည်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်း ပိုမိုမြှင့်တင်သွားရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် စီအယ်လ်အမ်ပီအဖွဲ့ကြီး၏ ပုံမှန်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများကို ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုလျှင် (၇)ကြိမ်တိုင်ရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒေသတွင်း စီးပွားရေးပေါင်းစည်းမှုမြှင့်တင်ရန်နှင့် အာဆီယံအဖွဲ့အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟချက် ကျဉ်းမြောင်းစေရန်အတွက် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့အကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင်

စတင်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် ၁၂ နှစ်တာကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံမှုကို အရင်းခံပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် အတွက်လည်း မိမိတို့လေးနိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ၁၂ နှစ်အတွင်း အကျိုးရလဒ်ကောင်းများကို ရရှိခဲ့စားနေကြရပါကြောင်း။

၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့၏ စုစုပေါင်း ကုန်သွယ်မှုသည် အာဆီယံ စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှု၏ ၁၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ၁၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၁၅ ခုနှစ်သည် ဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ညှိနှိုင်းမှုများနှင့် အာဆီယံ

စီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း ထူထောင်ရန် ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းများ အပြီးသတ်မည့်နှစ်ဖြစ်၍ စီအယ်လ်အမ်ပီ စီးပွားရေးဝန်ကြီးများအနေဖြင့် AEC Blueprint နှင့်အညီ ကုန်သွယ်မှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် အလေးထား အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ကတိကဝတ်များထားရှိခဲ့မှုအပေါ် များစွာကျေနပ်မိပါကြောင်း။

ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍများသည် မိမိတို့လေးနိုင်ငံအကြား စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုခိုင်မာစေရုံသာမက ဒေသတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုစေမည့် ကဏ္ဍများ ဖြစ်ကြပါကြောင်း။

(၇)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ဗီယက်နမ် (စီအယ်လ်အမ်ပီ) ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

မိမိတို့ လေးနိုင်ငံအကြား ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် သဘောတူညီထားခဲ့ကြသည့် လေးနိုင်ငံ ခရီးစဉ်တစ်ခု အစီအစဉ်ကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ညီအစ်မမြို့တော် သဘောတူညီချက်များ ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ရေး၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့သည် အရေးပါလှပါကြောင်း။

ဒေသတွင်း စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် စီအယ်လ်အမ်ပီနိုင်ငံများအကြား အတူတကွ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားကြမည် ဆိုသည့်

ခိုင်မာသည့် သန္နိဋ္ဌာန်ထားရှိမှုသည် မိမိတို့အားလုံးတွင် တည်ရှိနေကြပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မိမိတို့အကြား ခိုင်မာစွာတည်ရှိထားသော ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုများမှတစ်ဆင့် ဒေသ၏တိုးတက်မှုနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံအသီးသီး၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဟု အခိုင်အမာ ယုံကြည်ပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဆမ်ဒက်ဟွန် ဆန်၊ လာအိုနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ

သွန်ဆင်းသမာဗောင်နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်တန်ဇွန်း တို့ ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ (၆)ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် (၈)ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဆက်လက်ကျင်းပမည့် အစီအစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်တန်ဇွန်းက ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

အာဆီယံအသိုက်အဝန်း အောင်မြင်စွာထူထောင်နိုင်ရေး လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်းတို့က အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အကြီးအကဲများအား ယနေ့ ည ၇ နာရီတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

အဆိုပါ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဗီယက်နမ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများ၊ ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ပရာယုဒ်ချန်အိုချာ၏ ဇနီး၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အကြီးအကဲများအား နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်သည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ အဆွေတော်ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ ဧည့်သည်တော်များအားလုံးကို နေပြည်တော်က လိုက်လံတွေ့ကြုံဆုံပါကြောင်း။

မိမိတို့ တစ်နိုင်ငံချင်းအလိုက် နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းတာဝန် များပြားလှသည်

ကြားမှ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများကို တက်ရောက်ကြသည့်အတွက် များစွာကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ယင်းအချက်သည် အဆွေတော်တို့က မိမိတို့ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အလေးထားမှုနှင့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများအပေါ် ထောက်ခံအားပေးမှုများကို ထင်ဟပ်ဖော်ပြနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ရခဲ့ပြီး ယခုလို စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများ ကျင်းပခွင့်ရသည့်အတွက်လည်း များစွာဝမ်းမြောက်မှု ဖြစ်ရပါကြောင်း။

ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် (၇) ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ပူးတွဲကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို အောင်မြင်စွာ ထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

မနက်ဖြန် နံနက်ပိုင်းတွင် (၆) ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး နေပြည်တော်ကြေညာချက်နှင့် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၈ အက်မက်စ်လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တို့ကို ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ အားလုံးသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည့်အတိုင်း ယခု မိမိတို့၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများသည် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းထူထောင်ရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟချက်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အကြီးအကဲများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လျော့နည်းလာကာ ဒေသတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကိုလည်း အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဟု အပြည့်အဝယုံကြည်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ်လုပ်ငန်းစဉ်များ ပိုမိုတိုးတက်ရေး၊ မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုမြှင့်တင်ရေးနှင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းအောင်မြင်စွာ ထူထောင်နိုင်ရေးတို့အတွက် အဆွေတော်တို့နှင့်အတူ ဆက်လက်၍ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် တက်ရောက်လာကြသော ဧည့်သည်တော်များသည် ညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

(၇)ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် (၆)ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးများကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

(၇)ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၁)၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်က အာဆီယံနိုင်ငံများအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် စီအယ်လ်အမ်ပီနိုင်ငံများအနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုများ ရှိသော်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ စွမ်းအင်၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်နှင့် အခြားကဏ္ဍများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီအယ်လ်အမ်ပီအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် များအပေါ်တွင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး များနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ကြေညာချက်များထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် အဖွင့်နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက စီအယ်လ်အမ်ပီထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ ထုတ်ပြန်မည့် ပူးတွဲကြေညာချက်မူကြမ်းကို ဆွေးနွေးခြင်း၊ စီအယ်လ်အမ်ပီ နိုင်ငံများအကြား စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များကို နိုင်ငံတကာနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍



ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံရေးရာဇဝါဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစံလွင်က စီအယ်လ်အမ်ပီ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးမှ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို တင်ပြခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် (၆)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖယား- မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာ(ACMECS)နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး ကို ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အက်မက်စ်နိုင်ငံများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးနှင့် အနာဂတ်ဦးတည်ချက်များကို အမြင်ချင်း ဖလှယ်ကြကာ ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖယား-မဲခေါင်စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ထုတ်ပြန်မည့် နေပြည်တော်ကြေညာစာတမ်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အက်မက်စ်လုပ်ငန်းစဉ်(၂၀၁၆-၂၀၁၈)တို့ကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (ဝဲပုံ) အဆိုပါ အစည်းအဝေးများသို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ တာနာဆက် ပရာတီမာ ပရာဝုန်၊ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သောင်းလွန်ဆီစုလစ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ လောင်ဇီစုလီ၊ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ ဦးသန်ဆွန်၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ လီယောင်မင်နှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကိုဆောင်ကြဉ်းပေးမည့် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေး

(၇)ကြိမ်မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် (၆)ကြိမ်မြောက်အက်မက်စ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအကြို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ ၌ ဇွန် ၂၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးတွင် စီအယ်လ်အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အနာဂတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအလားအလာများ နှင့်ပတ်သက်၍ မေးမြန်းခဲ့ပါသည်။



ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏ မောင်လွင်

သတင်းအဖွဲ့၏ မေးမြန်းမှုကို ပြန်လည်ဖြေကြားရာတွင် နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားရေးရာ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစံ လွင်က “ဒီနေ့မနက်က စီအယ်လ် အမ်ပီနှင့် အက်မက်စ်ရဲ့ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးအဆင့် ဆွေးနွေးခဲ့ရာမှာ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို အတည်ပြုပြီး အက်မက်စ်မှာဆွေးနွေးမယ့် ကြေညာချက်နှစ်ခုကတော့ နေပြည်တော် ကြေညာချက်နဲ့ နောက်တစ်ခု ကတော့ အက်မက်စ်ရဲ့ Plan of Action 2016-2018 ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီနှစ်ခုကို ဝန်ကြီးအဆင့်ဆွေးနွေး ပွဲမှာ သဘောတူညီကြတဲ့အတွက် မနက်ဖြန်မှာလုပ်မယ့် ထိပ်သီး အစည်းအဝေးပွဲမှာ အတည်ပြုဖို့ တင်ပြဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောင်လာမယ့် စီအယ်လ်အမ်ပီနဲ့ အက်မက်စ်ကို ဘယ်နိုင်ငံမှာ ကျင်းပမလဲဆိုတာ ဗီယက်နမ် နိုင်ငံနဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ထိပ်သီး ဆွေးနွေးပွဲမှာ အတည်ပြုကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စီးပွားရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ၂၀၁၆-၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း စီးပွား

ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လုပ် ဆောင်ခဲ့ကြပါတယ်။ အက်မက်စ်ရဲ့ အောက်မှာ Sectoral group အလိုက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စီအယ်လ်အမ်ပီက ဒေသတွင်းနိုင်ငံ တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် စီးပွား ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တဲ့ အစည်း အဝေးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်လည်း တက်ရောက်ပြီး လိုအပ်တာတွေကို အာဆီယံနိုင်ငံတွေက ပံ့ပိုးပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စီအယ်လ်အမ်ပီကို ကျင်းပခဲ့တာ ခုနှစ်ကြိမ်ရှိပြီး အက်မက်စ်ကို ကျင်းပခဲ့တာ ခြောက်ကြိမ်ရှိပါပြီ။ အခုလာမည့် ထိပ်သီးအစည်း အဝေးပွဲမှာ လိုအပ်တာတွေကို ဖြည့် တင်းပြီး အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်ဖို့ ဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးတဲ့ အခါမှာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနဲ့ အပြန် အလှန်လေးစားမှုကို အခြေခံပြီး ဆွေးနွေးကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အက် မက်စ်ရဲ့ ပထမအကြိမ် အစည်း အဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂံမှာ ကျင်းပ ခဲ့ပြီး စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ဖို့အတွက် ပုဂံကြေညာချက်ကို

ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကြေညာချက် အပြင် Plan of Action ကိုပါ ထုတ်ပြန်ပါတယ်။ Plan of Action ကို Sectoral group ရှစ်ခုအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ကြပါတယ်။



ဦးစံလွင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် နိုင်ငံခြားရေးရာဇဝါဌာန

Sector အလိုက် ကျွန်တော်တို့ working group ကို ဖွဲ့စည်းပြီး တော့ အကောင်အထည်ဖော်ပါ တယ်။ အက်မက်စ်ကို ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာ ပထမဆုံးအကြိမ် လက်ခံ ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုကျင်းပတဲ့

ခြောက်ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကို ပြန်လည်ကျင်းပခွင့်ရခြင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲမှာ ဘာတွေ လိုအပ်ခဲ့သလဲဆိုတာကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီးနောက် အနာ ဝတီမှာ ဘာတွေလုပ်ဆောင် ကြမလဲဆိုတာကို အိမ်ရှင်အနေနဲ့ လိုအပ်တဲ့အပိုင်းဖြည့်ပြီး ဆွေးနွေး ကြခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအစည်း အဝေးတွေကနေ မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ ကြွယ်ဝမှုနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေ ဆောင်ကြဉ်း ပေးမယ့်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏ မောင်လွင်ကလည်း “(၇)ကြိမ် မြောက် စီအယ်လ်အမ်ပီ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးနဲ့ (၆)ကြိမ်မြောက် အက်မက်စ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး များအဆင့်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပ နေတာဖြစ်ပါတယ်။ စီအယ်လ်အမ်ပီ အစည်းအဝေးမှာ ကဏ္ဍကြီး(၁၁)ရပ် ဖြစ်တဲ့ ကုန်သွယ်ရေးနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ စိုက်ပျိုး ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ စက်မှုနဲ့စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးကဏ္ဍနဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ လူ့စွမ်း အားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြု ကုန်းမာရေး

တွေ့ဆုံမေးမြန်း အောင်ကျော်ကျော်၊ တင်လင်းအောင်၊ ဓာတ်ပုံ - ကျော်ထိုက်စိုး ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှု ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး၊ စီးပွားရေးမိတ်ဖက် များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ စေရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အလေးထားဆွေးနွေး တာပါ။ အလားတူပဲ အက်မက်စ် အစည်းအဝေးမှာလည်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍကြီးတွေဖြစ်တဲ့ East-West Corridor၊ Southern Corridor၊ Economic Con nectivity ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍ အသီးသီးရရှိမှုနဲ့ ဒီကဏ္ဍတွေ မှာ စီအယ်လ်အမ်ပီနိုင်ငံတွေနဲ့ ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖယား-မဲခေါင် မှာပါတဲ့ ငါးနိုင်ငံတွေက စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ၊ စိုက်ပျိုး ရေးကိုအခြေခံတဲ့ ကဏ္ဍတွေ၊ ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းတွေ တိုင်းမှာ အားလုံးဒီထက်ပိုပြီး တော့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြတဲ့ အခါ ဖွံ့ဖြိုးမှုတွေလိုအပ်ချက်တွေ ကျဉ်းမြောင်းအောင်လုပ်ပြီးတဲ့အခါ မှာ ဒေသတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် လုပ်ဆောင်သွားကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ သည်။

မြောက်ဥက္ကလာပ ဆေးရုံသစ်ကြီးပြီးပါက အရေးပေါ် ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော ခွဲစိတ်ကုသနိုင်ပြီ



ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအလေးထား ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဘတ်ဂျက်များ ပိုမိုတိုးတက်ရရှိရေးဖြစ်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဆေးရုံဆေးခန်းများ မွမ်းမံပြင်ဆင် တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် လူနာများအတွက်လိုအပ်သော အခြေခံဆေးဝါးများနှင့် လူနာမှတ်တမ်းစာအုပ်များ အခမဲ့ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ ဆေးရုံကြီးများအတွက် ပစ္စည်းကိရိယာများ လုံလုံလောက်လောက် ဖြည့်တင်းထားနိုင်သည်ကို တွေ့ရမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၈၀၀ဆံ့) သို့ သွားရောက်၍ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အခန်းကဏ္ဍများနှင့် တိုးချဲ့ခြောက်ထပ် ဆေးရုံသစ်တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆေးရုံအုပ်ကြီးကိုယ်စား ဆေးရုံအုပ်ဒေါက်တာဒေါ်သန်းလှအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း တွေ့ရအခြေအနေကို ရှင်းပြပေးပါ။ ။ နိုင်ငံတော်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေနှင့် ဝယ်ယူထားတဲ့ ဆေးဝါးတွေကို သားဖွားလူနာ၊ ခွဲစိတ်လူနာ၊ ကလေးလူနာ၊ အရေးပေါ်လူနာ၊ ကင်ဆာရောဂါလူနာတွေ၊ ပြင်ပလူနာဌာနမှာ ဆေးကုသမှုခံယူနေကြတဲ့ နာတာရှည် ရောဂါဝေဒနာရှင်တွေ (ဥပမာ စိတ်ရောဂါ လူနာ၊ ဆီးချို၊ နှလုံးရောဂါလူနာတွေကို ကျွန်ုပ်တို့ ဆေးရုံကြီးက ဆေးဝါးအခမဲ့ထောက်ပံ့လျက်ရှိပါတယ်။ ချို့တဲ့လူနာတွေ

အတွက်လည်း လိုအပ်တဲ့ဆေးဝါးတွေကို ဆေးပဒေသာပင်ကထောက်ပံ့ပေးပါတယ်။ ၂၀၁၃- ၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ကစပြီး သွေးသွင်းကုသခြင်းကို အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးပြီး သွေးအလျှင်များကို အာဟာရကျွေးမွေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ရောဂါရှာဖွေစမ်းသပ်ခြင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး စရိတ်မျှပေးကျန်းမာရေးစနစ်နဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆင်းရဲချို့တဲ့လူနာတွေကို ဆေးဝါးနဲ့ အာဟာရဒါနတိုက်ကျွေးပါတယ်။

၂၀၁၄- ၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေနဲ့ ၂၄ နာရီ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဓာတ်မှန်ရိုက်ခြင်း၊ Ultrasound ရိုက်ခြင်းနဲ့ အခြေခံဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ခြင်း ရှစ်မျိုးကို အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်တွေကို ရောဂါရှာဖွေစမ်းသပ်ခြင်းကိုလည်း အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။

အမေး၊ အရေး၊ ဓာတ်ပုံ-အေးကို(သတင်းစဉ်)

ဆောင်ကြားမှာ ပေ(၂၀ x ၄၀) အဆောင်သစ်တစ်ခု၊ မီးယပ်ဆောင်နဲ့ စားဖိုဆောင်ကြား ပေ(၂၀ x ၃၀) အဆောင်ဟောင်း ဖြုဖြင်ဖောင်ဒေးရှင်းက လျှင်မြန်တဲ့သီတာ ဆေးကုသဆောင်မှာ လူနာစောင့်တွေ တည်းခိုဖို့ တည်းခိုဆောင်နဲ့အများ သုံးသန့်စင်ခန်းတွေ ဆောက်လုပ်ပေးပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ အတွင်းလူနာတွေကို အာဟာရဒါနကျွေးမွေးခြင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှင်းပြပေးပါဦး။

ဖြေ။ ။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဆေးရုံတက် လူနာတွေအနက် နေ့စဉ် ပျမ်းမျှ လူနာ ၅၀ ကို နံနက်စာ၊ နေ့လယ်စာ၊ ညစာ သုံးကြိမ်ကျွေးမွေးပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဆေးရုံဆင်းလူနာတွေကိုလည်း လမ်းစရိတ်ထောက်ပံ့ပေးရတာမျိုးရှိပါတယ်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က စပြီး တနင်္လာနဲ့သောကြာနေ့တွေမှာ သုခကုသိုလ်အဖြစ်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့မှာ ဌာနအစီအစဉ်နဲ့ လူနာတွေအားလုံး နံနက်စာ ကြက်သားဆန်ပြုတ်တိုက်ကျွေးပါတယ်။

မေး။ ။ သယ်ပို့ကုန်ကျစရိတ် အပါအဝင် အခြားကုန်ကျစရိတ်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးလည်း ရှင်းပြပေးပါဦး။

ဖြေ။ ။ ဆေးရုံကြီးက လိုအပ်ချက်အရ လူနာတွေကို လူနာတင်ယာဉ်နဲ့ အခမဲ့ပို့ဆောင်ပေးသလို အရေးပေါ်ဌာနနဲ့ ဆေးရုံတက်အရေးကြီး လူနာတွေကိုလူနာတင်ယာဉ်နဲ့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ လူနာဆေးကုသမှု စာရွက်စာတမ်းများနဲ့ လူနာမှတ်တမ်းစာအုပ်တွေကို အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဓာတ်ခွဲ၊ ဓာတ်မှန်၊ သားဖွားမီးယပ်ဌာနတို့က လိုအပ်တဲ့ ပုံစံစာရွက်တွေကိုလည်း

အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးပါတယ်။ ဆေးလူမှုဆက်ဆံရေးအရာရှိ တစ်ဦးနဲ့ ဆေးလူမှုဆက်ဆံရေးမျိုးနွယ်ဦးတို့က ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှုခံယူနေတဲ့ လူနာတွေအနက် လိုအပ်တဲ့လူနာတွေကို အကူအညီပေးခြင်း၊ လူမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။

မေး။ ။ မြောက်ဥက္ကလာပ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံ မြောက်ထပ်ဆေးရုံ သစ်တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေ အနေကို သိလိုပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ဒီမြောက်ထပ် ဆေးရုံသစ်ကြီးကို ၁၃-၁-၂၀၁၅ ခုနှစ်က စတင် တည်ဆောက်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ တော်ဘတ်ဂျက်နဲ့ ဆောက်တာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးနေပါပြီ။ စက်တင်ဘာလမှာ အပြီး ဆောက်မယ်လို့ပြောပါတယ်။ ဒီမြောက်ထပ်ဆေးရုံသစ် အောက်ဆုံး မြေညီထပ်မှာ အရေးပေါ်ဌာန၊ ပထမထပ်မှာ အရေးပေါ်ခွဲစိတ်ခန်း၊ ဒုတိယထပ်မှာ ဦးနှောက်နဲ့အာရုံကြောခွဲစိတ်ခန်းနဲ့ ကျန်အထပ်တွေမှာ ခွဲစိတ်ဆောင်တွေရှိပါမယ်။

ဒီမြောက်ထပ် ဆေးရုံသစ်မှာ ဦးနှောက်နဲ့ အာရုံကြောခွဲစိတ်ဆောင်ပါမယ်ဆိုတော့ အရေးပေါ်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိတဲ့ လူနာတွေကို ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးကို လွှဲပြောင်းကုသဖို့မလိုဘဲ ဒီအဆောင်သစ်မှာ ခွဲစိတ်ကုသနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆို CT စက်ကလည်း စတင်ရိုက်ဖို့စီစဉ်နေပါတယ်။ ဒီမြောက်ထပ် ဆေးရုံသစ်ကြီးပြီးရင် ရောက်ရှိလာမယ့် လူနာတွေကိုပိုပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း အသိပေးပြောကြားလိုပါတယ်။

ကျန်းမာရေးကွင်းဆင်းကုသ ပညာပေးစကားပိုင်း ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ကွင်းဆင်းကုသပညာပေးစကားပိုင်းကို ဇွန် ၂၀ ရက်က မြောက်လွတ်ကုန်းကျေးရွာခရိုင်ခွဲကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်သိန်းသိန်းဌေးက အာဟာရအုပ်စုများအကြောင်းနှင့် သန့်မာထွားကြိုင်းမှုဆက်စပ်ပုံ၊ လက်သန့်ရှင်းရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးအကြောင်းများကို လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာလှလှကြည်က တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုအကြောင်းများကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့သည်။

ထို့နောက် သက်ကြီးရွယ်အိုကျန်းမာရေးအတွက် စကားပိုင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်ကျန်းမာရေးစကားပိုင်း၊ နို့တိုက်မိခင်များကျန်းမာရေးစကားပိုင်း၊ ဖျိုရွယ်သူများ ကျန်းမာရေးစကားပိုင်းများဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဒေသခံ ၈၀ အား အခမဲ့ကျန်းမာရေး စမ်းသပ်ပေးခြင်း၊ ဆေးကုသပေးခြင်း၊ ဆေးရုံတက်ရောက်မည့်လူနာများအား ညွှန်ပို့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ပျဉ်းမနား ခုတင် ၂၀၀ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာကျော်မြင့်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာဒေါ်သိန်းမြင့်၊ မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာဒေါ်မြင့်မြင့်နှင့်အခြေခံကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်းမင်းလတ်(ရူပဗေဒ)

အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် မျိုးဆက်သစ်ရိုးရာလက်ဝှေ့အကြိတ်အနယ်ယှဉ်ပြိုင်

သတင်း-အကျောင်း၊ ဓာတ်ပုံ-တင်ဖိုး(မြန်မာ့အလင်း)



ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ ချုပ်မှ ကြီးမှူးပြီး မြန်မာမိဒီယာဂရု(ပ်) ကစီစဉ်သော အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် Myanmar Fight မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့မျိုးဆက်သစ်ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

သုံးချိစိန်ခေါ်ပွဲတွင် ကျော်စွာဝင်း (မန္တလေးယူနိုက်တက်)နှင့်အောင်နေဦး (ဒိုရိုးရာ)၊ ဒိုးလေး(အဖြူရောင်သွေးသစ်)နှင့်ဇင်ကို (မန္တလေးယူနိုက်တက်) နေသွေးသစ်(အဖြူရောင်သွေးသစ်)

နှင့်ငွေဇေယျာ (စစ်ကိုင်း) တို့ဘတစ်ပြန်ကျားတစ်ပြန်အမှားမခံဘဲ ထိုးသတ်ကြရာ သရေပွဲဖြစ်ပြီး သွေးသစ်မောင်(အဖြူရောင် သွေးသစ်)က ချစ်လင်း(စစ်ကိုင်း)ကို ဒုတိယအချိန်အလဲထိုးအနိုင်ရရှိသွားသည်။

တစ်ဖန် လေးချိစိန်ခေါ်ပွဲကို စောကြတ်ရိုး(STL) နှင့် ရွှေအောင်လံ (မန္တလေးယူနိုက်တက်)တို့ သူတစ်ပြန်ကိုယ်တစ်ပြန်ထိမိသော်လည်း အရိုးအနိုင်မပေါ်ဘဲ သရေဖြစ်ပြီး ထွန်းလွင်မိုး (နဂါးမာန်) က စိုးမိုးအောင် (မြေဟောက်မင်း)ကို ဒုတိယအချိန် အမှတ်စဉ်ပြိုင် အနိုင်ရရှိသွားသည်။ ငါးချိစိန်ခေါ်ပွဲ၌ စောသဲဦး (STL) နှင့် ရာမာန် (နဂါးမာန်)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြရာ ရာမာန်၏ခြေကန်ချက်၊ လက်သီးအသာစီးယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်သော်လည်း စောသဲဦးလက်ဝှေ့သမ္မာကြောင့် အရိုးအနိုင်မပေါ်ဘဲ ပူးတွဲသရေကုခဲ့သည်။ မျိုးဆက်သစ်မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့မျိုးဆက်သစ်ပြိုင်ပွဲများကို ဇူလိုင် ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် သိမ်ဖြူအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး လက်မှတ်များကို ငွေကျပ် ၂၀၀၀နှင့် နိုင်ငံခြားသား ၅ ဒေါ်လာ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းနှင့် မဲစာရင်းဆိုင်ရာ ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ ဖြန့်ဝေ

ကျောက်ပန်းတောင်း ဇွန် ၂၂

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ တွေ့ဆုံပွဲကို ဇွန် ၂၀ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန စပါးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများထံသို့ အခြေခံမဲစာရင်းပုံစံ(၁)နှင့် မဲစာရင်းဆိုင်ရာ ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ၊ ဝီဒီယိုများ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင် ရှိန်က ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများအနေဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များကို သေသေချာချာဖတ်ရှုထားပြီး တိတိကျကျလိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများ၊ ကျေးရွာခွဲများတွင် အများပြည်သူ မြင်သာသည့်နေရာများ၌ သတ်မှတ်ချိန်အတိုင်းကပ်ထားကြေညာရန်၊ ကြေညာထားသော စာရင်းများ မှားယွင်းမှုရှိစေရေးနှင့် မသမာသူများ၏ ဖျက်ဆီးမှုမရှိစေရေး သတိပြုရန်၊ စာရင်းကို ပြုပြင်ရန်၊ ပယ်ဖျက်ရန်နှင့် ပြည့်စုံစုံလင်မှုရှိပါက ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက စိစစ်၍ လိုအပ်သည့်ပုံစံများထုတ်ပေးပြီး ၁၄ ရက်အတွင်း ပြန်လည်လျှောက်ထားစေရန် အသိပေးနှိုးဆော်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း

အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်ထားမောင်က တွေ့ကြုံလာနိုင်သည့် လုပ်ငန်းအခက်အခဲများနှင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရမည့် နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် လဝကဦးစီးမှူး ဦးမျိုးခိုင်နှင့် ဦးသိန်းဝင်းတို့က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက မေးမြန်းသည်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ရပ်ကွက် ကျေးရွာအုပ်စုရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ စာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ကြပြီး၊ ရပ်ကွက် ကျေးရွာအလိုက် ကြေညာရမည့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ၊ မဲစာရင်းဆိုင်ရာ ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် ဝီဒီယိုများကို မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကာ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်အတွင်း ဇွန် ၂၂ ရက် မှ ဇူလိုင် ၅ ရက်အထိ ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီးသည့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် စာရင်းတွင် အမည်မပါလျှင် ပုံစံ(၃)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အချက်အလက်များ



မမှန်လျှင် ပုံစံ(၄-ဂ)ဖြင့်လည်းကောင်းလျှောက်ထားနိုင်ပြီး ကွယ်လွန်ပြီးသူများနှင့် မဲပေးပိုင်ခွင့်မရှိသူများ ပါဝင်နေလျှင် အထောက်အထားများနှင့်အတူ ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါပုံစံများကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် ကျေးရွာကော်မရှင်များထံမှတောင်းယူ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း ပြန်လည်လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

နေအောင်(iprd)



မြင်းခြံမြို့သန့်ရှင်းလှပရေး စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်

မြင်းခြံ ဇွန် ၂၂

မြင်းခြံမြို့အဝင် မြင်းခြံ-ပုဂံ-ညောင်ဦးလမ်းမကြီး လမ်းဘေးတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းလှပရေးအတွက် ပလတ်စတစ်နှင့် ကြွပ်ကြွပ်အိတ် အမှိုက်များ စုပေါင်းရှင်းလင်းခြင်းကို မြင်းခြံမြို့ရှိ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြင်းခြံမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းသိန်းအောင်က မိမိတို့မြို့ သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ယခုလို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ ပလတ်စတစ်နှင့် ကြွပ်ကြွပ်အိတ်များသည် မြေဆီလွှာပျက်စီးခြင်းနှင့် မိုးတွင်းအချိန်တွင် ရေမြောင်းများကို ပိတ်ဆို့စေခြင်းများကြောင့် ယခု

လို ရှင်းလင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။

သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှုကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင်အရာရှိများက ကြီးကြပ်ပြီး အမှိုက်သိမ်းယာဉ် လေးစီးဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင်းခြံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်သင်းအောင်ကလည်း မြင်းခြံမြို့တွင်သာမက ခရိုင်အတွင်းရှိ တောင်သာ၊ နွားထိုးကြီးနှင့် ငါန်းဇွန်မြို့များတွင်လည်း ပလတ်စတစ်နှင့် ကြွပ်ကြွပ်အိတ်အမှိုက်များကောက်ယူခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများဖြင့် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြည်သူများ ပါဝင်လာအောင် စည်းရုံးဟောပြောမှုများကိုလည်း လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

ပွင့်ဖြူ၌ နွေစပါးစိုက်ခင်းများ ပြစ်ထွန်းအောင်မြင်၍ တောင်သူများအဆင်ပြေ

ပွင့်ဖြူ ဇွန် ၂၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း မိုးအကြိုအဖြစ် စိုက်ပျိုးခဲ့သော နွေစပါးများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိသဖြင့် စပါးစိုက်တောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း နွေစပါးအဖြစ် အထွက်ကောင်းမွန်သည့် ပုလဲသွယ်၊ မနောသူခ၊ ရက်တစ်ရာနှင့် ဆင်းရွှေသွယ်စသော စပါးမျိုးများကို အဓိကစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသဖြင့် စပါးများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်သည် ဆန်စပါးကို အဓိကစိုက်ပျိုးသော မြို့နယ်ဖြစ်ပြီး နွေစပါးစိုက်ပျိုးရေးအတွက် အရေး

ကြီးသော ရေရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က မြစ်ရေတင်စနစ်၊ ဆည်ရေတင်စနစ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ကာ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရန် ရေသွယ်မြောင်းကြီးများ တူးဖော်ပေးသဖြင့် တောင်သူများအနေဖြင့် အဆင်ပြေစွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း၌ နေရာအများအပြားတွင် နွေစပါးစိုက်ပျိုးရန် ရေရရှိခဲ့ပြီး ကုန်းမြင့်သောဒေသတချို့တွင်သာ စိုက်ပျိုးရေမရောက်ရှိသဖြင့် စပါးအစား နှမ်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စပါးမျိုးကောင်းများ စိုက်ပျိုးခြင်းအပြင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ တောင်သူလယ်သမားများသည် မိရိုးဖလာစိုက်ပျိုးလာကြရာမှ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးစနစ်

ကိုနားလည်လာကြပြီး လက်မှုလယ်ယာမှ စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်း၍ စက်ယန္တရားများ အသုံးပြုကာ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ စက်ယန္တရားများ အသုံးပြုသဖြင့် အချိန်ကုန် ငွေကုန်သက်သာပြီး လယ်ယာမြေလုပ်ငန်းတွင် ကြိုတွေ့နေရသော လုပ်သားရှားပါးမှု အခက်အခဲကိုလည်း ပြေလည်စေကြောင်း ဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ တောင်သူများထံသို့ စပါးအထွက်နှုန်းကောင်းစေသည့် ရတနာတိုး၊ ပုလဲသွယ်စသည့် စပါးမျိုးများဖြန့်ဝေပေးသည့်အပြင် သီးနှံကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အနေဖြင့် ပိုးမွှားရောဂါ မကျရောက်အောင် ကာကွယ်နည်းများ၊ အပင်အားကောင်းစေရန် သဘာဝမြေဩဇာနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများကို ပေါင်းစပ်ကြပက်နည်း ပညာပေးဆွေးနွေးခြင်းများနှင့် ဘက်စုံပိုးမွှားရောဂါကာကွယ်နည်းလက်တွေ့ပြသခြင်းများကို စပါးအဓိကစိုက်ပျိုးသည့် ကုန်းဇောင်း၊ ပေတော၊ ဥယျာဉ်ကျွမ်း၊ သရက်တောနှင့် ရှောက်တောကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ခရိုင်စိုက်ပျိုးတာဝန်ခံ ဦးသိန်းဝင်းထံမှ သိရသည်။

ဇွန်ထက်ရှင်



တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၌ ထူးချွန်သူများအား ဆုချီးမြှင့်

လယ်ဝေး ဇွန် ၂၂

၂၀၁၅ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲကို နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့ အထက(၂) လယ်ဝေး၌ ဇွန် ၁၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးအောင်

လွင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင်တစ်ဦး၊ သုံးဘာသာနှစ်ဦးနှင့် တစ်ဘာသာ ၁၀ ဦးတို့အား ဂုဏ်ပြုငွေများချီးမြှင့်ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများက ဆရာ ဆရာမများအား ကန်တော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သက်ထက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးကာကွယ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီသန့်ရှင်းရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာယဉ်ယဉ်အေးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပူးပေါင်း၍ ရပ်ကွက်အတွင်း နေအိမ်တစ်အိမ်ချင်းစီသို့ ခြင်ဆေးများဖြန့်ဝေခြင်းကို ဇွန် ၂၁ ရက်က ဆောင်ရွက်နေစဉ်။

အောင်ကျော်ထွန်း(ပုသိမ်ကြီး)



အင်္ဂလန်တို့ အုပ်စုကျော်ပြတ်နိုင်ပါ့မလား

မိုးမြင့်လင်းလက်

ဥရောပ ယူ-၂၁ ချန်ပီယံရှစ် အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို ဇွန် ၂၄ ရက်မှာ ဆက်လက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားတဲ့အခါ ချက်နဲ့ ဂျာမနီ၊ ဒိန်းမတ်နဲ့ ဆားဘီးယား၊ အင်္ဂလန်နဲ့ အီတလီ၊ ပေါ်တူဂီနဲ့ ဆွီဒင်တို့ ရင်ဆိုင်တွေ့ဆုံကြပါလိမ့်မယ်။ အုပ်စုပထမ နေရာအတွက် မြေကုန်ပြမယ့်ပွဲတွေဖြစ်လို့ အကောင်းဆုံးကစားသမားအခင်း အကျင်းနဲ့ ပွဲထွက်လာကြမယ့် ဒီပွဲစဉ်တွေဟာ ပရိသတ်တွေကို ဆွဲဆောင်မှု အပြည့်ပေးဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။

ချက်နှင့် ဂျာမနီ

အုပ်စု(A)မှာ ဂျာမနီတို့ တစ်ပွဲကစားပြီး တစ်ပွဲတစ်ပွဲရရှိထားတာမို့ ဒီပွဲကို တော့ သုံးမှတ်အပြည့်သိမ်းပိုက်ဖို့ ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ချက်အသင်းကတော့ တစ်ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ အမှတ်မရသေးတာမို့ ဂျာမနီကို အပြင်းအထန် ခုခံ ကာကွယ်ဖို့ အားထုတ်ပါလိမ့်မယ်။ ချက်နဲ့ ဂျာမနီတို့ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဒီဇင်ဘာလ မှာ တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်က တစ်ပွဲစီသရေပွဲဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် လက်ရှိခြေစွမ်းပိုင်းအရ ဂျာမနီတို့ အသာစီးရမယ့် အနေအထားရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဂျာမနီတို့က အင်္ဂလန်တို့ရှုံးထားသလို ချက်ကလည်း ဒိန်းမတ်ကို နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲနဲ့ ရှုံးထား တာမို့ နှစ်သင်းစလုံး အားထည့်မယ့်ပွဲပါ။ ဂျာမနီတို့က အုပ်စုပထမပွဲစဉ်မှာ ဆားဘီးယားကို တစ်ပွဲစီသရေပွဲကစားထားနိုင်တာမို့ အခုပွဲမှာ အနိုင်ရလဒ် ကို ဖော်ဆောင်ဖို့ မဖြစ်မနေကြိုးစားလာပါလိမ့်မယ်။ အနိုင်သုံးမှတ်ဟာ ဂျာမနီအတွက်ပဲ ဖြစ်ဖို့များပါတယ်။

ဒိန်းမတ်နှင့် ဆားဘီးယား

အုပ်စု(A)မှာ ဒိန်းမတ်တို့က ချက်ကို နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲနဲ့ အနိုင်ယူပြီး တစ်ပွဲ ကစား၊ သုံးမှတ်နဲ့ အုပ်စုထိပ်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ ဆားဘီးယားတို့က ဂျာမနီကို တစ်ပွဲစီသရေကစားပြီး အုပ်စုတတိယနေရာမှာရှိနေတာမို့ ဒီပွဲမှာ နှစ်သင်းစလုံး မြေကုန်ထုတ်မှာသေချာပါတယ်။ နှစ်သင်းစလုံး ကစားအား



ကောင်းပြီး တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားကြတဲ့အသင်းတွေဖြစ်တာမို့ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန် မယ့်ပွဲလည်းဖြစ်နေပါတယ်။ နိုင်ပွဲရလို့မှ စိတ်ဓာတ်ပြင်းထန်တဲ့ ဆားဘီးယား ခဲ့ စွမ်းဆောင်မှုဟာ ပွဲရလဒ်ကောင်းကို သိမ်းပိုက်သွားမယ့် အခြေအနေလည်း ရှိနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ခံစစ်ကြောင်း မာကျောတဲ့ ဒိန်းမတ်ကို ဆားဘီးယား တို့ ခက်ခက်ခဲခဲဖြတ်ကျော်ရပါလိမ့်မယ်။

အင်္ဂလန်နှင့် အီတလီ

အုပ်စု(B)မှာ အင်္ဂလန်ဟာ ပေါ်တူဂီကို တစ်ပွဲ-ပွဲမရှိနဲ့ ရှုံးပြီး အီတလီက လည်း ဆွီဒင်ကို နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲနဲ့ ရှုံးခဲ့လို့ နှစ်သင်းစလုံး အမှတ်မရသေးပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဒီပွဲဟာ အမှတ်ပြည့်ရယူရေးအတွက် အရေးကြီးတဲ့ပွဲစဉ်ဖြစ်တာမို့ အမာခံကစားသမား အကုန်ပွဲထွက်လာကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ အီတလီတို့က ယူ-၂၁ ပွဲသမိုင်းမှာ အောင်မြင်မှုအရှိဆုံးအသင်းဖြစ်ပြီး အင်္ဂလန်ကလည်း ဒီနှစ်မှာ ငိုလိစွမ်းမယ့် ရေပန်းစားနေတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်နဲ့ အီတလီ

တို့ တွေ့ဆုံမှုသမိုင်းမှာတော့ အီတလီတို့ပဲ အသာစီးရခဲ့ပါတယ်။ အင်္ဂလန် ခဲ့ တိုက်စစ်ပိုင်းထက်မြက်ပေမယ့် အီတလီတို့ရဲ့ ခံစစ်ကြောင်းလုံခြုံမှုကြောင့် အခက်တွေ့ပြီး အီတလီတို့ အသာစီးရသွားနိုင်ပါတယ်။

ပေါ်တူဂီနှင့် ဆွီဒင်

အုပ်စု(B)မှာ ပေါ်တူဂီရော ဆွီဒင်ပါ သုံးမှတ်စီရယူထားနိုင်ပါတယ်။ ဆွီဒင် တို့က အီတလီကို နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲနဲ့ အနိုင်ကစားထားတာမို့ ပေါ်တူဂီတို့ သတိ ထားကစားမှ ရပါလိမ့်မယ်။ ပေါ်တူဂီတို့က တစ်သင်းလုံး အချိတ်အဆက်မိမိ ကစားနိုင်ပြီး ပြိုင်ဘက်အသင်းရဲ့ အားနည်းချက်ကို အခွင့်ကောင်းယူကာ ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်တတ်တာမို့ ခံစစ်ပိုင်းအားနည်းချက်ရှိနေတဲ့ ဆွီဒင်တို့ အလေးအနက်ထား ပြင်ဆင်ကစားရပါလိမ့်မယ်။ နှစ်သင်းစလုံးခြေစွမ်းက တူညီနေပြီး အားထုတ်မှုလည်း ကွာဟမှုမရှိပေမယ့် အဆုံးသတ်ပိုင်းမှာ ပိုသေချာတဲ့ ပေါ်တူဂီကိုပဲ ယုံကြည်မှုအပြည့်နဲ့ အားပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။



ဝိဂ်တိုက်စစ်မှူးကို ဝက်စ်ဘရွန်းခေါ်ယူ

ဝက်စ်ဘရွန်းအသင်းဟာ အိုင်ယာလန်တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဂျိမ်းစ်မက္ကလင်း ကို ပေါင်တစ်သန်းခွဲနဲ့ စာချုပ်ဖွဲ့သဘောတူလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ မက္ကလင်းဟာ ဝိဂ်အသင်းအတွက် ၈၇ ပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီး ၁၁ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါ တယ်။ သူဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ရာသီအတွင်း အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားအမည် စာရင်း တင်သွင်းခံရသူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၂၆ နှစ်အရွယ် မက္ကလင်း ဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လက ဝိဂ်သို့ ရောက်မလာမီ ဆန်းဒါးလန်းမှာ ကစားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်အသင်းဖြစ်တဲ့ ဝက်စ်ဘရွန်းအသင်း အနေနဲ့ လာမယ့်ရာသီမှာ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူးအသစ် မက္ကလင်းနဲ့အတူ ပွဲ ထွက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ပရီမီယာလိဂ်မှာ ဝက်စ်ဘရွန်း အတွက် အကောင်းဆုံးကစားပေးနိုင်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်မိပါတယ် လို့ မက္ကလင်းက ဆိုပါတယ်။ မက္ကလင်းဟာ မြောက်အိုင်ယာလန်အသင်းနဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြကစားနေသူဖြစ်ပါတယ်။



ကိုပါအမေရိကဖလားဆွတ်ခူးဖို့ ရေပန်းစားနေတဲ့ အာဂျင်တီးနား

ချီလီနိုင်ငံမှာ ကျင်းပနေတဲ့ ကိုပါ ဖလားဆွတ်ခူးဖို့ အမေရိကဖလားပြိုင်ပွဲမှာ အာဂျင် တီးနားအသင်းဟာ ဖလားဆွတ်ခူးဖို့ ရေပန်းစားနေတဲ့ အသင်း ဖြစ်ပါ

တယ်။ နာမည်ကြီး ကစားသမားတွေ ဖြစ်တဲ့ မက်ဆီ၊ အဂူရို၊ ဒီမာရီယာနဲ့



ဟီဂူအင်တို့ ပါဝင်နေတာကြောင့် ဖလားရဖို့ ရေပန်းစားနေတာဖြစ်ပါ တယ်။ ဂျမေကာကို အုပ်စုအဆင့်မှာ တစ်ပွဲ-ပွဲမရှိနဲ့ အနိုင်ရလိုက်တဲ့ ပြိုင်ပွဲမှာ တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီအနေ နဲ့ သူ့နိုင်ငံ အာဂျင်တီးနားအသင်း အတွက် ပွဲပေါင်း ၁၀၀ မြောက်ပွဲ အဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ် မက်ဆီဟာ အသင်း ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့ တာပါ။ ဒီပွဲမှာ အနိုင်ရဲ့တော့ နာပိုလိုတိုက်စစ်မှူး ဟီဂူအင်က သွင်းယူခဲ့တာပါ။ အာဂျင်တီးနား အသင်းအနေဖြင့် အုပ်စု (B)မှာ နှစ်ပွဲ နိုင် တစ်ပွဲသရေနဲ့ ရမှတ်ခုနစ်မှတ်ရရှိ ကာ အုပ်စုကို ဦးဆောင်နေပြီး ကွာ တားတက်ဖို့ သေချာနေပါတယ်။ အုပ်စုပထမနေရာမှ တက်နိုင်တဲ့ အတွက် ကွာတားပိုင်နယ်မှာ နာမည် ကြီး ဘရာဇီးကိုရှောင်နိုင်မယ့် အနေ အထားရှိပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ စုစည်းသည်။

ချာလ်တန်နောက်တန်းလူ ဂိုမက်စ် လီဗာပူးသို့ရောက်ပြီ

လီဗာပူးက ချာလ်တန်နောက်တန်းကစား ဂျိုးဂိုမက်စ်ကို ပေါင် ၃ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူစာချုပ်လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန် ယူ-၂၉ ကစားသမား ဂိုမက်စ်ကို သောကြာနေ့ကဆေးစစ်ပြီး လီဗာပူးက ငါးနှစ်စာချုပ်နဲ့ ခေါ်ယူ လိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ ဂိုမက်စ်ဟာ လီဗာပူးနဲ့အတူ ရာသီအကြိုပွဲများမှာ စတင်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ သို့ပေမယ့် လီဗာပူးက အငှားချထားဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ ချန်ပီယံရှစ်အသင်းတစ်သင်းဖြစ်တဲ့ ဒါဘီက သူ့ကို အငှားခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေပါတယ်။ ဒါဟာကျွန်တော် အတွက်တော့ တကယ့်အိပ်မက်ပါပဲ။ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ ကစားခွင့်ရဖို့ မျှော် လင့်ထားတာကြာပါပြီလို့ ဂိုမက်စ်က ဆိုပါတယ်။

ဂိုမက်စ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ချာလ်တန်အသင်းအတွက် ၂၄ ပွဲ ပါဝင်ကစား ခဲ့ပြီး လီဗာပူးက ခေါ်ယူလိုက်တဲ့ လေးဦးမြောက် ကစားသမားဖြစ်ပါတယ်။ ဂျိမ်းစ်နာ၊ ဒန်နီအင်းနဲ့ ဂိုးသမား အဒမ်တော့ဒန်းတို့အဖွဲ့မှာ ခေါ်ယူခဲ့တဲ့ ကစား သမားဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူးနည်းပြ ရော်ဂျာအနေနဲ့ စတာလင်းထွက်ခွာဖို့ အခြေအနေရှိနေတာကြောင့် လူငယ်ကစားသမားကောင်းတွေကို စုဆောင်း နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဂိုမက်စ်ကို အငှားချထားနိုင်တယ်လို့ ဆိုရပေမယ့် ရာသီ အကြိုပြိုင်ပွဲတွေမှာ ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်မယ်ဆိုရင်တော့ အန်ဖီးလ်ရဲ့ အဓိက ကစားသမားဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။



ဟုမ္မလင်းနှင့် ဗန်းမောက်မြို့နယ်ချင်းဆက် လမ်းသစ်ဖောက်ရန် လမ်းအကြောင်းရှာဖွေ ပွင့်လင်းရာသီတွင် စတင်ဖောက်လုပ်မည်

ဗန်းမောက် ဇွန် ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဗန်းမောက်မြို့နယ်နှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်များကို ဆက်သွယ်ထားသည့် မြို့နယ်ချင်းဆက်လမ်းသစ်ကို ပွင့်လင်းရာသီတွင် စတင် ဖောက်လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လမ်းဖောက်လုပ်ရန် လမ်းအကြောင်းရှာဖွေရေး အတွက် ဇွန် ၁၆ ရက်က ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် ဘိုကုန်းကျေးရွာအုပ်စု နန်းဆက် သာယာကုန်း ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်၌ စုပေါင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အမှတ်(၁) ဗန်းမောက် မြို့နယ် အရှေ့ခြမ်းနယ်မြေမှ ဦးအောင်ရွှေ၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဗန်းမောက်မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ ဒုဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့၊ မြို့နယ်မြေစာရင်း ဒုဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့၊ မဲအင် မင်းကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းဗိုလ်၊ နန်တောကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံ များတွေ့ဆုံ၍ လမ်းသစ်ဖောက် လမ်းအကြောင်းရှာဖွေရန် ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အရှည် ၂၅ မိုင် အကျယ် ၃၀ပေခန့်ရှိသော မြို့နယ်ချင်း ဆက်ကားလမ်းမကြီးကို ဖောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ညှိနှိုင်း မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လမ်းအကြောင်းသစ်ကိုရှာဖွေနိုင်ခဲ့ ကြောင်း၊ မိုးလေကင်းစင်သည့် ပွင့်လင်းရာသီအချိန်တွင် လမ်းသစ်ဖောက်လုပ် ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာ အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းဗိုလ်က ပြောသည်။

အဆိုပါကားလမ်းမကြီး အသစ်ဖောက်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ဗန်းမောက်မြို့နယ်နှင့် ပင်လယ်ဘူး မြို့နယ်များကြား လမ်းပန်းဆက်သွယ်သွားလာမှု လွယ်ကူချောမွေ့သွားမည်ဖြစ် သဖြင့် ဒေသတွင်းကျေးရွာများမှ ပြည်သူများ၏ ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှု ရေးကဏ္ဍများလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(၁၄၉)

တောင်သူ ၈၁ ဦးစုပေါင်း၍ ကိုယ့်အားကိုးရသွယ်မြောင်းဖောက်လုပ်

ကန့်ဘလူ ဇွန် ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ် သပြေသာကျေးရွာနှင့် မင်းဘာ ကျေးရွာကြားရှိ သပြေသာ-မင်းဘာရေသွယ်မြောင်းကို ဒေသခံပြည်သူများက ကိုယ့်အားကိုးကိုး ဖောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါရေသွယ်မြောင်းသည် ကာဘိုးဆည် DO5 ခွဲမြောင်းမှ ရေသွယ်၍ ကွင်းအမှတ် ၉၆၇၊ ၉၆၈ နှင့် ၁၀၀၆ ရှိ လယ်မြေဧက ၇၀၀ ကို အကျိုးပြုမည် ဖြစ်ပြီး ဒေသခံတောင်သူ ၈၁ ဦးက စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း ၄၀၀ အကုန် အကျခံ၍ ကိုယ့်အားကိုးကိုးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သပြေသာကျေးရွာ အုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဘကျော်က ပြောသည်။ သပြေသာ-မင်းဘာရေသွယ်

မြောင်းသည် ပျမ်းမျှအနက် ၇ ပေ အကျယ် ၁၅ ပေ ရှိကာ အရှည် ၁၂၅၀၀ ပေအထိ ဖောက်လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဇွန် ၂၀ ရက်အထိ အရှည် ၇၅၀၀ ပေ တူးဖော်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေသွယ်မြောင်းဖောက်လုပ်ရာသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးလွင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)



အရာတော်မြို့နယ်၌ မိုးသီးနှံချေးငွေ ကျပ်သိန်းပေါင်း လေးသောင်းနီးပါး စတင်ထုတ်ချေး

မုံရွာ ဇွန် ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာခရိုင် အရာတော် မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများ၏ မိုးရာသီသီးနှံ များ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး ချေးငွေ ကျပ် ၃၉၄၂၀ သိန်း ထုတ်ချေးပေးနိုင်ရန် လျာထားကြောင်းနှင့် ချေးငွေများကို စတင်ထုတ် ချေးပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုး ရေးဘဏ် မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲမှ သိရသည်။

“စိုက်ပျိုးရေးချေးငွေတွေကို ယခင်က ငါးဦး တစ်ဖွဲ့ဖွဲ့ထုတ်ချေးပေးပါတယ်။ ယခုနှစ်မိုးရာသီ မှစတင်ပြီး သုံးဦးတစ်ဖွဲ့ဖွဲ့ထုတ်ချေးပေးသွား

မှာပါ။ အဲဒီသုံးယောက်အဖွဲ့ထဲမှာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဆောင်း သီးနှံထုတ်ချေးချိန်က ချေးငွေအကျေပေးဆပ်နိုင် ခြင်းမရှိတဲ့သူပါရင်တော့ ထပ်မချေးပါဘူး။ မိုး ရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်တွေကို ဇွန် ၁၂ ရက်ကစပြီး တိုးတင်ကန်ကျေးရွာမှ တောင်သူများသို့ စတင် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိပါတယ်။ နောက်ကျေးရွာတွေ ကိုလည်း ဆက်လက်ထုတ်ချေးပေးသွားမှာပါ”ဟု မြို့နယ်မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက စိုက်ပျိုးရေးချေးငွေထုတ်ပေးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောသည်။

အရာတော်မြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများအား

စပါးတစ်ဧကလျှင် ချေးငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် ၂၅၄၂၀ ဧက၊ ပဲစဉ်းငှက်တစ်ဧကလျှင် ကျပ် နှစ် သောင်းနှုန်းဖြင့် ၂၂၈၀၀ ဧက၊ နှမ်းတစ်ဧကလျှင် ကျပ် နှစ်သောင်းနှုန်းဖြင့် ၂၇၃၇၅ ဧက၊ ဝါ တစ်ဧကလျှင် ကျပ် နှစ်သောင်းနှုန်းဖြင့် ဧက ၄၅၀၀၊ မြေပဲတစ်ဧကလျှင် ကျပ် နှစ်သောင်းနှုန်းဖြင့် ၁၀၀၇၅ ဧက၊ ပဲတီစိမ်း တစ်ဧကလျှင် ကျပ် နှစ် သောင်းနှုန်းဖြင့် ၅၂၄၅ ဧကအတွက် ထုတ်ချေး ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ သိရသည်။

မိုးချမ်း(မုံရွာ)

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း သွေးလွန်တုပ် ကျေးရွာရှိပွားလျက်ရှိရာ ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဌာန၊ ကြက်ခြေနီ၊ စီးသတ်၊ စည်ပင်သာယာနှင့် NGO အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ ခြင်္သေ့ကျား၊ ပိုးလောက်လမ်းများနှိမ်နင်းခြင်း၊ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်း၊ ဖုံး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ အဘိတ်ဆေးခတ်ခြင်းနှင့် ပညာပေးခြင်းတို့ကို ရပ်ကွက် များ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဈေးများအတွင်း ဇွန် ၁၉ ရက်က ဈေးတာဝန်ခံ နှင့်ဝန်ထမ်းများကဆောင်ရွက်ကြစဉ်။ (၀၂၁)

တာချီလိတ်မြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

တာချီလိတ် ဇွန် ၂၂

တာချီလိတ်မြို့နယ်အတွင်း၌ ယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ယင်းမာအထူးစီမံချက်ဖြင့် လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်ရာ ဘိန်းအစားထိုး အထွက်တိုးစပါးမျိုးများ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ်ဆိုးကျိုးများအကြောင်း အသိပညာ ပေးဟောပြောခြင်း၊ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အကြံပြုဆွေးနွေး ခြင်းနှင့် အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းတို့ကို ဇွန် ၂၀ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝမ်လုံးကျေးရွာရှိ တောင်သူဦးတင်ဝင်းအောင်၏ စိုက်ဧက ၁၅ ဧက၌ အထူးအထွက်တိုး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး စုပေါင်းမျိုးစေ့ချွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ဝင်းရွှေက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးဇော်မြင့်က သိပ္ပံနည်းကျပေါင်ပျိုး နည်းစနစ်ဖြင့် ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကာ မျိုးစေ့များကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တာချီလိတ်မြို့နယ် မိုးကုန်းအုပ်စု ဝမ်ကျေးကျေးရွာရှိ ခရစ်ယာန်

ဘုရားကျောင်းတွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၀)မှ ရဲအုပ် ဝင်းကျော်ကျော်က မူးယစ် ဆေးဝါးဆိုးကျိုးများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနိုင်ရန် ရေးရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်စိတ်(၂)မှ ဒုရဲမှူးရင်ရင်အေးက လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ် ဆိုးကျိုးများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ပြီး World Vision မှ ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး နည်းပညာတာဝန်ခံ ဒေါ်ခွန်မွန် အောင်က လူငယ်များအခွင့်အရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးမှုများပြု လုပ်ခဲ့ကာ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၀)နှင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနိုင်ရန်ရေး ရဲတပ် ဖွဲ့တပ်စိတ်(၂)တို့က အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ သည်။

ဟောပြောပွဲအပြီးတွင် မိုးကုန်းအုပ်စု မယ်ယန်းတိုးတက်တွင် ဖြတ်သန်းသွား လာလျက်ရှိသည့် မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ်ယာဉ်မောင်းများအားလည်း ကောင်း၊ ထိုင်း-မြန်မာ အမှတ်(၁)ချစ်ကြည်ရေးတံတားအနီးရှိ တာလော့ဈေးမှ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးမှာ၊ ဈေးသည်များနှင့် ဈေးဝယ်ပြည်သူများအားလည်းကောင်း မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်စိုရီ(တာချီလိတ်)



အလောင်းမင်းတရားနှင့်ရွှေဘို

မောင်သာ
(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

မြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်းစဉ်တစ်လျှောက်တွင် နိုင်ငံတော်ကို တစည်းတလုံးတည်း ရှိနေစေရန် ဦးဆောင်စည်းရုံးနိုင်ခဲ့သည့် မင်းသုံးပါးရှိခဲ့သည်။ အနော်ရထာမင်းကြီးအား ပထမမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်ခဲ့သူအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဘုရင့်နောင်အား ဒုတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်ခဲ့သူအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဦးအောင်ဇေယျအား တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်ခဲ့သူဟုလည်းကောင်း သမိုင်းပညာရှင်များက သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။

မြန်မာတို့သည် သမိုင်းအစဉ်အဆက်တစ်လျှောက် ဘုရင်အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြရာ မြန်မာတို့၏ နောက်ဆုံးကုန်းဘောင်မင်းဆက်သည် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၁၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကိုယ့်ထီးကိုယ့်နန်း၊ ကိုယ့်ကြံ့ခန်းဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး နယ်ချဲ့တိုင်းတစ်ပါး လက်အောက်သို့ကျရောက်ခဲ့ရသည့် ၁၂၄၇ ခုနှစ် အထိ နှစ်ပေါင်း ၁၃၃ နှစ်ခန့် သက်တမ်းရှည်ကြာခဲ့ပေ သည်။ ထိုမင်းဆက်ကို ငါးမည်ရခဲ့သည့် ကုန်းဘောင်မှစတင်ခဲ့သဖြင့် ကုန်းဘောင်မင်းဆက်ဟု ခေါ်တွင်ခဲ့သည်။ ကုန်းဘောင်မင်းဆက်ဘုရင်တို့သည် မြန်မာပဒေသာရာဇ်ခေတ်၏ နောက်ဆုံးမင်းများဖြစ်ကြပြီး နှစ်ပေါင်း ၁၃၃ နှစ်အတွင်း မင်း ၁၁ဦး ထီးနန်းစိုးစံခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့စိုးစံခဲ့ကြရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်အားအလောင်းမင်းတရား ဦးအောင်ဇေယျက ရှစ်နှစ်၊ နောင်တော်ကြီးက သုံးနှစ်၊ ဆင်ဖြူရှင် မြေဒူးမင်းက ၁၃ နှစ်၊ စဉ့်ကူးမင်းကငါးနှစ်၊ ဖောင်းကားစားမောင်မောင် က ခုနစ်ရက်၊ ဘိုးတော်ဘုရား ဗဒုံမင်းက ၃၇ နှစ်၊ ဘကြီးတော်စစ်ကိုင်းမင်းက ၁၉ နှစ်၊ သာယာဝတီ မင်းက ကိုးနှစ်၊ ပုဂံမင်းကခြောက်နှစ်၊ မင်းတုန်းမင်းက ၂၆ နှစ်နှင့် သီပေါမင်းက ခုနစ်နှစ် အုပ်ချုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုမင်းများတွင် စွမ်းရည်သတ္တိ၊ ဉာဏ်အမြော်အမြင် ပြည့်စုံသော မင်းများပါရှိသကဲ့သို့ မင်းသာမန်များ၊ မင်းညံ့များလည်း ပါဝင်ခဲ့ပေသည်။

ပုဂံဝန်ထောက်ဦးတင်ရေးသားခဲ့သည့် မြန်မာမင်းအုပ်ချုပ်ပုံစာတမ်း၊ ဒုတိယတွဲတွင် မြန်မာရာဇဝင်၌ ည့်ဖျင်းသော မင်းသုံးပါးအုပ်စိုးစဉ် တိုင်းပြည်ပျက်ခဲ့ရပုံကို အကျယ်တဝင့်ရေးသားထားခဲ့ရာ ထိုမင်းညံ့များထဲတွင် ကုန်းဘောင်ဆက် နောက်ဆုံးမင်းလည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ကုန်းဘောင်မင်းဆက်များတွင် အလောင်းမင်းတရား၊ ဆင်ဖြူရှင်၊ ဘိုးတော်ဘုရားနှင့် မင်းတုန်းမင်းတို့သည် မြန်မာတို့ဂုဏ်ယူပြောပလောက်သော မင်းများဖြစ်သည်ဟု စာရေးဆရာကြီးညိုမြကသူ၏ ထင်ရှားလှသည့် ကုန်းဘောင်ရွာပုံတော်စာအုပ်တွင် ရေးသားခဲ့သည်။

အလောင်းမင်းတရားလက်ထက်တွင် မြန်မာ



နိုင်ငံတော်သည် အရှေ့မြောက်တွင် ယူနန်နယ်အထိ၊ အရှေ့ဘက်တွင် ဇင်းမယ်အထိ၊ အရှေ့တောင်တွင် အယုဒ္ဓယအထိ၊ အနောက်မြောက်တွင် မဏိပူရ၊ အာသံအထိ ကျယ်ဝန်းခဲ့သော အင်ပါယာကြီးကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပေသည်။ ထိုသို့ကျယ်ဝန်းသော အင်ပါယာကို မထူထောင်မီက ဦးအောင်ဇေယျသည် တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ချင်းတွင်းမြစ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်အကြား တမ္ပဒီပဟု ခေါ်သော နေရာလေးတွင် စတင်အခြေပြခဲ့သည်။ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၁၅ ခုနှစ် (ခရစ်နှစ် ၁၇၅၃ ခုနှစ်) တွင် ဦးအောင်ဇေယျသည် မင်းချစ်ညိုနှင့်ဟံသာဝတီကို အနိုင်ယူခဲ့ပြီး တမ္ပဒီပနယ်မြေကို အုပ်ချုပ်ခဲ့သည်။ ထိုအချိန်က ဦးအောင်ဇေယျ၏ နယ်မြေသည် တာ၄၇၀ မျှသာရှိသော မုဆိုးဘိုဒေသကို ထန်းလုံးတိုင်များ

တိုင်ထူ၍ ဆောက်လုပ်ထားသော ထန်းလုံးတပ်သာဖြစ်ခဲ့သည့်အတွက် ဦးအောင်ဇေယျသည် အခြားတစ်ပါးသော ထီးဆောင်းမင်းအပေါင်းတို့ စေလွှတ်အပ်သော သံတမန်တို့ရောက်ရှိလာလျှင် ပျူငှာသော လောကဝတ်ပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်လျက် ထိုနေရာတွင် မြို့သစ်တည်ထောင်ရန် ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီး နောင်အခါတွင် ရွှေဘိုဖြစ်လာမည့် နန်းမြို့ကို ထူထောင်ခဲ့သည်။ အလောင်းမင်းတရား ဦးအောင်ဇေယျတည်ထောင်ခဲ့သည့် ရွှေဘိုသည် အမည်မရှိရသဖြင့် (၁) ကုန်းဘောင် (၂) ရန်ကြီးအောင် (၃) ရတနာ သိင်္ဃ (၄) မုဆိုးဘို (၅) ရွှေဘိုဟူ၍ ဖြစ်ပေသည်။

ဦးအောင်ဇေယျ၏အထက် ရှေးမင်းဆက်တို့ကို ဟံသာဝတီမင်းတို့ဖျက်သဖြင့် သတိုးအနွယ်တို့ ပြတ်ခဲ့သည်။ ဟံသာဝတီမင်းများကို ရေနှင့်နှိုင်းကာ ရေကိုဖြတ်သန်းလွှမ်းမိုးရန် ကုန်းဘောင်ဖြင့် ဖြတ်ကျော်ရသကဲ့သို့ ပြတ်သွားသော သတိုးအနွယ်များကို ကုန်းဘောင်ဖြင့် ပြန်ဆက်ဆံသည့်အခါ အဓိပ္ပာယ်ဖြင့် ရွှေဘိုကို ကုန်းဘောင်ဟု ခေါ်တွင်ခဲ့သည်။ ရတနာသိင်္ဃဟူသည့်ကား ဦးအောင်ဇေယျသည် မြန်မာပြည်အရပ်ရပ်ကို ပြန်လည်တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ပြီးနောက်တွင် ရတနာအပေါင်းသည် မုဆိုးဘိုတွင် လာရောက်စုစည်းခြင်းကိုရည်ညွှန်းကာ မှည့်ခေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မုဆိုးဘိုအမည်သည်ကား ရှေးမဆွကပင်ရှိခဲ့သော အမည်ဖြစ်သည်။ ပုဂံနရပတိစည်သူမင်း တိုင်းခန်းလှည့်လည်စဉ် ယခုရွှေဘိုဒေသအရောက်တွင် ငပိုအမည်ရှိသော မုဆိုးအား ပိုမြေအပိုင်းအခြားနယ်နိမိတ်ကို ပေးခဲ့ရာမှ

မုဆိုးငပိုက မုဆိုးပိုမြို့ကို ထူထောင်ခဲ့သည်။ ကာလရွေးလျားသောအခါ မုဆိုးပိုမှ မုဆိုးဘို ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ရွှေဘိုဟူသည့် အမည်မှာမည်သည့် မုဆိုးပိုကို သူတိသာစေရန် ရွှေပိုဟု ခေါ်ဆိုကြရာမှ ခေတ်ကာလကြာရှည်လာသောအခါ ရွှေပိုမှ ရွှေဘိုဖြစ်လာခဲ့ပေသည်။ ရွှေဘိုမြို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ အနောက်မြောက်ပိုင်း မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၂ ဒီဂရီ ၁၀ မိနစ်နှင့် အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၄ ဒီဂရီ ၄၇ မိနစ်တွင် တည်ရှိသည်။ ရွှေဘိုမြို့နယ်သည် အကျယ်အဝန်း ၅၇၁၄ စတုရန်းမိုင်ရှိသည်။ ရတနာသိင်္ဃနယ်၏ နယ်နိမိတ်ကို ဇမ္ဗူဒီပဦးဆောင်းကျမ်းတွင် “အရှေ့ကိုလားသော် စည်လှအင်ပင် မြစ်ညာ၊ တောင်ကိုလားသော် မလ္လာဂီရိ၊ အနောက်ကိုလားသော် ဇေတဝန်ကျောင်းကြီး၊ မြောက်ကိုလားသော် အတ္တပတ်ဌာနေ”ဟု ဖော်ပြထားသည်။

အလောင်းမင်းတရား ဦးအောင်ဇေယျအား ၁၇၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂၄ ရက်တွင် အိမ်ခြေ သုံးရာမျှသာရှိသည့် မုဆိုးဘိုရွာလေးတွင် မြေပိုင်ရှင် မိဘနှစ်ပါးမှ မွေးဖွားခဲ့သည်။ အသက် ၃၇ နှစ်တွင် မုဆိုးဘိုနှင့် အနီးဝန်းကျင်ရွာများ၏ အကြီးအကဲဖြစ်လာခဲ့သည်။ ၁၇၅၂ ခုနှစ် မတ်လတွင် ဟံသာဝတီတပ်များက အင်းဝကို သိမ်းပိုက်လိုက်ပြီး မင်းနှင့်တိုင်းပြည်တစ်ခုလုံးကို တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ခဲ့သဖြင့် ဒုတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ထိုအချိန်တွင် ဦးအောင်ဇေယျသည်မုဆိုးဘိုရွာတွင် ထန်းလုံးတပ်ကို ဆောက်လုပ်လျက် လက်ရွေးစင်သူရဲကောင်း ခြောက်ကျိပ်ရှစ်ယောက်တို့နှင့် ၄၆ ရွာမှ စာမျက်နှာ ၂၃ သို့

“အလောင်းမင်းတရားသည် မြန်မာနိုင်ငံကို သူ့ခေတ် သူ့အခါက ကံဆိုးမိုးမှောင်ကျနေသည့် အခြေအနေမှ ကယ်တင်ကာ နှစ်ပေါင်း ၁၃၃ နှစ်ကြာ တည်တံ့ခဲ့သည့် ကုန်းဘောင်ခေတ် တတိယနိုင်ငံတော်ကို ထူထောင်ခဲ့သည့် ဘုရင်မင်းမြတ်တစ်ပါးဖြစ်



သစ်သီးဝလံ၊ ပန်းမန်နှင့်ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများအသင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

သီပေါ ဇွန် ၂၂
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသုတေသန ဦးစီးဌာနမှ ကြီးပွားရေးနှင့် ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ကြီးချုပ်ကော်မရှင်၊ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် တင်ပို့ရောင်းချသူများ အသင်းဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၁၉ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဧည့်သည်များ ဖြစ်သူများမှာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးတင်ဇော်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး သစ်သီးဝလံ၊ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချသူများအသင်း ပြည်နယ်အတွင်း

ရေးရာမှ ဒေါ်ခါးတမာ၊ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသုတေသန ဦးစီးဌာန တွဲဖက်ပြည်နယ်မန်နေဂျာဦးဇော်မင်းသန်းနှင့် ဦးစီးအရာရှိ ဦးလှစိုးတို့က အသင်းဖွဲ့စည်းခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ နိုင်ငံတော်နှင့် ဒေသခံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများအကြား ပေါင်းကူးဆက်သွယ်ပေးခြင်းဖြင့် Win Win Situation ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်းကိုစွဲရပ်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပသည်။
ထို့နောက် သစ်သီးဝလံ၊ ပန်းမန်နှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်းချသူများ မြို့နယ်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုင်း(သီပေါ)

မြန်မာ-ထိုင်းမဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လေ့လာ

တာချီလိတ် ဇွန် ၂၂

ထိုင်းနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့ (ONCB) မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Permpong Chavalit ဦးဆောင်သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့ အရာရှိ ၄၂ ဦး ပါဝင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် လေးနိုင်ငံ မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် ဇွန် ၁၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ် က ဒုတိယ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စုမှူး ရဲမှူးကြီး မြင့်သိန်းဦးဆောင်သည့် အရာရှိရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး တာချီလိတ်ခရိုင်အတွင်း ရဲလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု ၃၀ မှ မမ်းဆီးရမ်ခဲသည် တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းက သိမ်းဆည်းရမိ ဆေးပြားရိုက်စက်၊ ဆေးမှုန့်မွှေစက်တို့ကို လေ့လာခဲ့ပြီး တာချီလိတ်-ကျိုင်းတုံသွား လမ်းရှိ မယ်ယန်းပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် မော်တော်ယာဉ်နှင့်ဆိုင်ကယ်များ စစ်ဆေးရှာဖွေနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ သည်။ ထို့နောက် ကျိုင်းလပ်မြို့ မြန်မာ-



လာအိုချစ်ကြည်ရေးတံတား ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်သို့ ရောက်ရှိလေ့လာခဲ့ပြီး စစ်ဆေးရေးဂိတ်ရှိတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများကို အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် မြန်မာ- လာအို မဲခေါင်မြစ်ကူးချစ်ကြည်ရေးတံတားသို့ ရောက်ရှိလေ့လာခဲ့ပြီး တံတားပေါ်တွင် ထိုင်း-မြန်မာမီဒီယာများက အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Permpong Chavalit နှင့် ဒုတိယမူးယစ်တပ်ဖွဲ့စုမှူး ရဲမှူးကြီး မြင့်သိန်းတို့နှင့်တွေ့ဆုံ

မေးမြန်းခဲ့ရာ မြန်မာ-လာအို ချစ်ကြည်ရေး တံတားဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့်အတွက် တရုတ်-လာအို-မြန်မာ-ထိုင်း လေးနိုင်ငံအချင်းချင်း မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုလွယ်ကူလာပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လေ့လာရေးခရီး လာရောက်သည့် အတွက် နှစ်နိုင်ငံကိုယ်စားလှယ်များ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ရရှိကြောင်း၊ မဲခေါင်စစ်ဆင်ရေးစီမံချက် ဆောင်ရွက်နေမှုမှာလည်း အောင်မြင်မှုများ

ရရှိကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့ (ONCB) မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Permpong Chavalit ဦးဆောင်သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့ အရာရှိ ၄၂ ဦးပါဝင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေ ၆ နာရီတွင် တာချီလိတ်-မယ်ဆိုင်အမှတ်(၁)ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှ ပြန်လည် ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မိုးရီ(တာချီလိတ်)

နှလုံးသွေးကြောကျဉ်း၊ ဆီးချိုသွေးချိုနှင့် နာတာရှည်အဆုတ်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့်ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် Multi-Sectoral Meeting for Prevention and Control of NCDs ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၁၆ ရက်နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာသီရိတိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သိန်းသိန်းဌေးက ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အများစု၌ ဖြစ်ပွားမှုများပြားလှကျသော မကူးစက်တတ်သောရောဂါများဖြစ်သည့် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ၊ ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါနှင့် နာတာရှည်အဆုတ်ရောဂါများကို ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် အခြားနှီးနွယ်ပတ်သက်သော ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်တွင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု အဖွဲ့အစည်းများမှတက်ကြွစွာ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုတွင် မှန်ကန်သော ကျန်းမာရေး အသိပညာတိုးပွားလာစေပြီး လူမှုဘဝနေထိုင်မှုပုံစံပြောင်းလဲလာစေခြင်းဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှု လျော့နည်းလာစေမည်ဖြစ်၍ အခြားနှီးနွယ် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပြည်သူ့များပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ဌာနကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

Advertisement for 'EO' (အေးတိုးဆေးရည်) medicine. It features a woman holding a bottle of EO, a box of the product, and text in Burmese describing its benefits for various ailments. The text includes: 'အေးတိုးဆေးရည် ကိုယ်တွင်း ဩဇာစာတ်များအားနည်း ကုန်ခမ်းနေပါသလား။', 'ဆေးပမာန် အိမ်ပရော် အရာပကျ ဝမ်းပရော်', 'ပျောက်ကင်းစေပြီး အားပြည့်လန်းဆန်းစေသည်။', 'နာတာရှည်ရောဂါသည်များအတွက် နုလန်ပြန်ထစေနိုင်သည်။', 'အထူးသဖြင့် ခုခံအားကျရောဂါဝေဒနာစိုးရိမ်ရသည့်အဆင့် ခံစားရသူများ၊ သောက်သုံးလျှင်ပင်လူသားမန်များကဲ့သို့ လုပ်ငန်းခွင်ပြန်ဝင်နိုင်သည်။', 'အထူးအသက်ရှည်ဆေးအဖြစ် သုံးစွဲနိုင်သည်။', 'Anti oxidant Action ရှိကြောင်း လက်တွေ့သုတေသနဖြင့်ပြီး။', 'Acute Toxicity Test ကိုလည်းစမ်းသပ်ပြီး သိပ္ပံနည်းကျ သုတေသနပြုလုပ်ထား၍ Side effect ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး ကင်းကြောင်း သိရှိရပြီး ဖြစ်ပါသည်။', 'From Experience ~ To Evidence'. Contact information: 'တိုင်းရင်းဆေးဝါး ပုတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR 010126 (0216) ကြော်ငြာခွင့်ပြုချက်အမှတ် - တဆဝက (စာနယ်ဇင်း) ၀၃၂/၀၅၁၅'.

အင်းတော်ကြီးအင်းတိမ်ကောလာသည့်အတွက် ပြုပြင်ရန်လိုအပ်

အင်းတော် ဇွန် ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ်အတွင်းရှိအင်းတော်အင်းသည်မြို့နှင့် တစ်မိုင်ခွဲခန့် အကွာအဝေးတွင် တည်ရှိကာ အင်း၏ အလျား လေးမိုင်ခန့်၊ အနံမှာ ယခင်ကာလများက နှစ်မိုင်အကွာအဝေးများတည်ရှိခဲ့သည်။ အင်းအတွင်းသို့ ချောင်းပေါင်း ၂၀ ခန့်စီးဝင်လျက်ရှိရာ အမှိုက်များ၊ ပလတ်စတစ်များ၊ စပါးခွံများ၊ ပုလင်းခွံများမော့ပါစီးဝင်လာခြင်းကြောင့် အင်းရေများကြည်လင်ခြင်းမရှိဘဲ ညစ်ညမ်းစပြုလာသည်။ ထို့အပြင် အင်းရေအနက်မှာလည်း တိမ်ကောလာပြီဖြစ်သည့်အတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ရန်လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “အင်းတော်အင်းရေဟာ ယခင်ကာလများမှာတော့ စိမ့်စမ်းရေတွေစီးလာတဲ့ ရေဟာလည်း သန့်ရှင်းတယ်ကြည်လင်တယ်။ အင်းဘေးမှာနေတဲ့ သတ္တဝါကျင်း ပေပင် နတ်မဟုတ်ကလေး၊ အင်းရွာစတဲ့ ရွာတွေဟာ အရင်ကဆိုရင် အင်းရေကိုပဲ အဓိကအသုံးပြုခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုရက်ပိုင်း အင်းတော်အင်းရေဟာ တိမ်ကောလာပြီဖြစ်ပါ တယ်” ဟု သတ္တဝါကျင်းရွာသားတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ သန်းမောင်လေး(ကချင်မြေ)



ကလေးမြို့ ယာဉ်ကြောရှုပ်ထွေးသည့်နေရာများတွင် မီးပွိုင့်များတပ်ဆင်

ကလေး ဇွန် ၂၂

ကလေးမြို့သည် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုမြန်ဆန်မှုနှင့်အတူ မော်တော်ယာဉ်များ၊ ဆိုင်ကယ်များ ပေါများလာမှုကြောင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့်ယာဉ်ကြော ရှုပ်ထွေးသည့် နေရာလေးနေရာတွင် မီးပွိုင့်များကိုတပ်ဆင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “မီးပွိုင့်တွေတပ်မယ့် နေရာလေးနေရာက ပင်လုံ-လမ်းမတော်နှင့် ကလေး- ကလေးဝ လမ်းဆုံနေရာ၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့် စံပြလမ်းဆုံနေရာ၊ ဘူတာလမ်းနှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းဆုံနေရာနှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့် အထက(၂) လမ်းဆုံနေရာတွေမှာ တပ်ဆင်ပေးသွားမှာပါ” ဟု မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီ ဦးအေးချိုက ပြောသည်။ ကလေးမြို့တွင် မီးပွိုင့်တပ်ဆင်ထားသည့်နေရာမှာလမ်းဆုံတစ်နေရာသာရှိပြီး လေးဘက်လမ်းဆုံတပ်ဆင်ထား ကြောင်းလက်ရှိတည်ဆောက်မည့်မီးပွိုင့်များသည် အထက(၂) နေရာမှလွဲ၍ လမ်းသုံးခွများသာ ဖြစ်သောကြောင့် မီးပွိုင့်သုံးတိုင်စီသာ တပ်ဆင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့အား မော်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် မြို့မိမြို့ဖ ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ “လက်ရှိ ရန်ပုံငွေ ၉၂ သိန်းရှိတယ်။ အဲဒါနဲ့လုပ်မယ်၊ မလောက်ရင် မြို့ရန်ပုံငွေနဲ့ ကူရမှာပါ။ မီးပွိုင့် တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကိုတော့ ပစ္စည်းတွေမှာယူပြီး လုပ်ငန်းစတင်နေပါပြီ” ဟု မြို့အထောက်အကူအဖွဲ့က ပြော သည်။ သျှင်ဇော်မင်း

မဟာဇိး ပုဒ္ဂလိယာဘုရားဖူးအကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း

ထိုင်း-ကမ္ဘောဒီးယား (၃) ရက်ခရီး၊ အပတ်စဉ်သောကြာနေ့၊ ပုဒ္ဂလိယာ (၇) ရက်ခရီး၊ (၁၄) ရက်ခရီးစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

သီရိလင်္ကာ-ကန္တိပုဒ္ဂမြတ်စွယ်တော်-အနုရာဇပူရမူလဟေစိပင်-ထူပါရာမ - မဟိယင်္ဂီက တိဿမဟာရာမ(နပူးသင်းကျစ်တော်)၊ နာဂဒီပကျွန်း(ပင်လယ်ကမ်းခြေ) ကလျာဏီသိမ်၊ ဂင်္ဂါရာမ ပေါလောနာရဝ၊ အာလုပိဟာရ၊ မဟိန္ဒလေ၊ မဟာစေတီ၊ ကာလတ္တရာ၊ ဒမ္မလင်္ဂိုက်ဂူ ဘန်ဘောက်-မြဘုရား၊ အယုဒ္ဓယ၊ နက္ခိပသွန်း၊ ပတ္တရာ၊ ချင်းမိုင်၊ မယ်ဆိုင်၊ ရွှေကြိုင်

ရန်ကုန် - (၃၀)၊ ဥလမ်း/ စာရွှေမဟာဝန္တလမ်းနှင့်လှည်းတန်းလမ်းထောင့်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဇုန်း- ၂၂၇၃၂၂
မန္တလေး - ၄၁၄၊ ဝါလမ်း၊ ၃၂*၃၃ ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ဇုန်း- ၀၉ ၉၀၀၁၉၅၃၆၊ ၀၂ ၃၄၆၇၄
မော်လမြိုင် - အမှတ် (၄၇)၊ ဝိလ်ချပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ မြိုင်သာယာရပ်၊ ဇုန်း- ၀၉ ၈၇၀၁၆၀၀၊ ၀၉ ၄၉၀၀၀၂၀၆၊ ၀၉ ၄၉၂၉၇၃၇၆၊ ၀၉ ၇၃၂၅၅၀၉၀

သီရိလင်္ကာ စွယ်တော်ပွဲ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက်

FAME အရိုးများကြံ့ခိုင်သန်မာဖို့အတွက်

Osteomax®

TMR 011384 (0615)
၂/၂၀၁၂ တစ်ထပ်/တိုး(၀၆၅၇)

ISO 9001 : 2008
ISO 14001 : 2004
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

FAME အဆစ်အမျက် အားဖြည့်ဖို့အတွက်

Arthrotec®

TMR 011382 (0615)
၂/၂၀၁၂ တစ်ထပ်/တိုး(၀၆၅၇)

ISO 9001 : 2008
ISO 14001 : 2004
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

လှိုက်လှဲစွာဝမ်းမြောက်ကြိုဆိုခြင်း

IKBZ Insurance (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဇအာမခံလုပ်ငန်း) ၏

မိတ္ထီလာခရိုင်ရုံးကို ၂၀.၆.၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာမြို့၌ အောင်မြင်စွာဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းအတွက်

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြိုဆိုပါကြောင်းနှင့် တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေကြောင်း

ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
ကုန်သည်ပွဲစားနှင့် စက်ပိုင်များအသင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာမြို့။

SMIDB

Small & Medium Industrial Development Bank Ltd.
အသေးစားနှင့်အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်လီမိတက်
နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးပိတ်ကြားခြင်း

အသေးစားနှင့်အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်လီမိတက်၏ အကြိမ်(၂၀)မြောက် နှစ်ပတ်လည်စုံညီအစည်းအဝေးကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါ၍ အစုရှယ်ယာရှင်များ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်-

(က) နေ့ရက် ။ ။ (၂၀. ၆. ၂၀၁၅)ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)
(ခ) အချိန် ။ ။ နံနက် (၁၀ : ၀၀)နာရီ
(ဂ) နေရာ ။ ။ Myanmar Convention Centre (MCC) ခန်းမ
မင်းဓမ္မလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

မှတ်ချက်- အစည်းအဝေးဖိတ်စာနှင့်အစီရင်ခံစာတို့ကို အစုရှယ်ယာရှင်များထံသို့ လူကိုယ်တိုင်နှင့် စာတိုက်မှ ကြိုတင်ပေးပို့ထားပါသည်။ အစည်းအဝေးဖိတ်စာ မရရှိပါကလည်း ဤဖိတ်စာ ကိုအကြောင်းပြု၍ အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်ကြပါရန် ထပ်မံဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်နိုင်သောဖုန်းနံပါတ်များ - ၀၀-၃၇၀၄၂၆၊ ၃၉၁၄၄၉၊ ၃၇၉၂၀၁
- ၀၉-၇၃၀၂၇၆၆၀၊ ၇၃၀၂၇၆၅၉

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး

ဒေါက်တာဇော်ဝင်းသိန်း (ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင်-လန်ဒန်) (ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် - CPA)

Doctor of Business Administration (UK), MBA (USA), CMgr MCMI, FCMA, CGMA, FABE, FCCA, CPA (Aust.)

CIMA (UK)

(Global Professional Qualification for Business Leaders)

CIMA သင်တန်းများ July 5 စမည်။

CIMA စတင်လေ့လာမည့်သူများအတွက် ပညာသင်ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်မည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ
အောင်မြင်ပြီးသူများ
အတွက်

LCCI (UK)

(စာရင်းကိုင် Diploma သင်တန်းများ)

LCCI သင်တန်းများ June 28 စမည်။

ZAW BUSINESS SCHOOL

Enroll Now!

☎ : 299288, 📠 : 0950-13589, 📠 : 0950-74974

ဦးသာရင် သွက်ချာပါဒ လေဝန်းဆေးမှုန့်

လေဝန်းဆေးမှုန့်ကိုယ်တိုင်ပြုစုထုတ်လုပ်ခြင်း၊
 ပါးစုံ၊ ခြေစုံ၊ လေပြန်၊ ခြေလက်ထုတ်တိုက်ခြင်း၊
 မြင်လျှင်လိမ်းနိုင်ပါသည်။

Certificate TH09/3125 ISO 9001:2008 နှင့် GMP လက်မှတ်ရရှိ ဦးသာရင်လေဝန်းဆေးမှုန့် (၁၀/၂၀၁၁ တစ်လစာ) (တိုင်း) ၁၀၉၅ အမှတ် ၁၃၀/၆၊ ဦးသာရင်လေဝန်းဆေးမှုန့် ထုတ်လုပ်သူ

Certificate TH06/3966-01

ကမ္ဘာ့အိုလံပစ်နေ့ အားရုတ်ပြုကြိုဆိုပါသည်။

ဇွန်လ(၂၃)ရက်နေ့ ၂၀၁၅ခုနှစ်

PREMIER® Full Cream Milk Powder

ပိတာမင်တွေ ထပ်ဖြည့်ထားလို့ ပိုကောင်းပါတယ် ပိုကျန်းမာတယ်

ယာဉ်ပုံစံစာအုပ်ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၂၀၁၂/၉၉၇၉၀၊ Kenbo x 125, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေသုဆန်း ၁/ကမန(နိုင်)၀၃၉၇၉၉ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း) မန္တလေးမြို့

ENGLISH (UM.N)

အင်္ဂလိပ်စကားပြော (၃)လသာတတ် သင်တန်းအင်စတီကျု (1 July စတင်)

Mon-Tue-Wed	8:00 - 9:00 AM (4 months) (office staff)
Mon-Thur	9:30 - 11:00 AM (3 months) (regular classes)
Mon-Thur	1:00 - 2:30 PM (one to one section)
Mon-Tue-Wed	5:30 - 7:00 PM (3 months)
Sat/Sun	9:00 - 12:00 AM Italian language for Beginner.

၁၅၄၄၊ ဝ-ထပ်၊ ဆီဝီကမ်းသာလမ်း (အအောက်)သမ်း၊ ရန်ကင်း၊
 Ph: 01-389173, 09-5006680

ဖခင်အမည်မှန်

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် ခုံအမှတ် နယု- ၉၉၄ ဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သော မောင်အောင်သက်စေ ၉/၀မန(နိုင်)၂၀၁၀၁၄၈၈၈ ဖခင်အမည်မှန်မှ ဦးထွန်းအောင် ၉/၀မန(နိုင်)၂၀၁၀၁၄၈၈၈ ဖြစ်ကြောင်း။

လပြည့် 09-50-37438 532200

မြို့တွင်း/ပြင်ခရီးစဉ်မျိုးစုံနှင့်လ/နှစ်ချုပ် ကားမျိုးစုံ ငှားရန်အသင့်ရှိသည် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်းဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

ဟိုက်ဒြောလစ်/လေဒီအား Fully Auto ဆုတ်ချိတ်ခတ်

ခေတ်မီမြေအုတ်ရိုက်စက် ရရှိ (၆၇) သံသရာလမ်း သုတေသနအထောက်အပံ့အကူ
 09 420035 882, 09 73199 410
 09 420035 884, 09 73199 257

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်မတို့အဖွဲ့ကြည့်ခံ သွင်းကုန်လိုင်စင် အမှတ်(ISP IDV8 14-15 73037 09/03/15) (Custom ID 854443 23/03/15) Custom Statement, Exoprt Certificate, ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့ကြားကလေးပါရန်။
 Ph: 09 250510151

ယာဉ်ပုံစံစာအုပ်ပိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၃၃၀/၆၄၅၀၊ Honda Click 125, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေမာကျော် ၅/ကသန(နိုင်)၀၃၅၅၀၈၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း) မန္တလေးမြို့

University of Bedfordshire (UK)

မှ ချီးမြှင့်သော

STI MYANMAR UNIVERSITY

www.stiedu.net
 www.facebook.com/STIMyanmarUniversity

School of Business

BA (Hons) Business Management
 BA (Hons) Accounting and Finance

School of Engineering

BEng (Hons) Civil & Architectural Engineering
 BEng (Hons) Electronic Engineering

- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း နှင့် GCE 'O' Level အောင်မြင်ပြီးသူများ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

Block-10, MICT Park လှိုင်တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကင်း
 Ph: 507151, 507152 377988
 Email: enquiry@stiedu.net

Assistant Field Operators / Assistant Field Engineers နှင့် Maintenance Assistants / Helpers ဖူး အလိုရှိသည်။

- ★ Mechanical Power, Electrical Power နှင့် B.E, B.Tech, A.C.T.I ဘွဲ့မျိုး Gas Turbine, Large Gen-Sets, Diesel Engines ဖူး ဖြုဖြင့်ထိန်းသိမ်းသည့် လုပ်ငန်းအတွက် (၁)နှစ်မှ (၃)နှစ်ရှိပြီး နယ်တွင်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူ၊ အလုပ်ကြိုးစားလုပ်ကိုင်ပြီး လစာကောင်းရရှိသူများလျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ★ လိုအပ်သော သတ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွက် အခြားအဖွဲ့များနှင့် Fresh Graduates ဖူးလည်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ★ Computer အခြေခံ E-mail နှင့် Word, Excel တို့ တွက်တွင်အားရရှိရမည်။
- ★ Work Instruction ဖူး နှင့် ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လုပ်ကိုင်ရမည့် အခြေခံ English ဘာသာစကားကို ပြောဆိုနိုင်ရမည်။
- ★ လုပ်ငန်းခွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် EHS လိုအပ်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရမည်။
- ★ လိုအပ်သော Technical Training, Basic Safety Training နှင့် Basic English Speaking Training ဖူးတို့ ၂ လ သင်ကြားလေ့လာရမည်ဖြစ်ပြီး ဖြေဆိုအောင်မြင်ရမည်။

(i) Assistant Field Operators / Assistant Field Engineers 12 posts (Mechanical Power / Electrical Power)

(ii) Maintenance Assistant / Helpers 12 posts (Mechanical Power / Electrical Power)

(iii) Store Keeper / Material Man (Male / Female) 2 posts Minimum 2 years Experience

* Attractive Remuneration Package for All positions *

- ★ နံနက် ၉ : ၃၀ မှ ညနေ ၆ : ၀၀ နာရီ၊ တနင်္လာ မှ စနေ (ညနေ ၄ : ၀၀) နာရီအတွင်း လူတိုက်တိုင် လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ★ CV, Certificate, ဖုတ်ဖိုတင်၊ သန်းခေါင်စာရင်း၊ ရပ်ကွက်ထောက်ခံစာရင်း၊ ပိတ္တူဖူးနှင့် Passport ဖိုတ်ဖိုတင်ပို့ရမည်။
- ★ ၂၀၁၅ ခုလိုင် (၁၀)ရက်၊ ညနေ (၄ : ၀၀) နာရီ ငှားရမ်းလျှောက်ထားရမည်။ Regal Myanmar Industrial & Systems Engineering အဖွဲ့အမှတ် ၁၁၀၂၊ တိုက် J၊ အနောက်ဘက် အိမ်ရာ၊ ပြည်လမ်း၊ တာဝန်၊ မြောက်ပိုင်း၊ ရန်ကင်းမြို့။
 Phone : +95931569475, E-mail: regalmyanmarltr@gmail.com.

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးမင်္ဂလာ ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတွင် ဖွင့်လှစ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် စန်းသော်တာ မန္တလေး-ရန်ကင်း ကုန်စည်အမြန်ပို့ဆောင်ရေးဂိတ်ပိုင်ရှင် ဦးရဲနိုင်ဦး ၉/တသန(နိုင်)၀၃၅၇၁၀၈၈ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စန်းသော်တာ မန္တလေး-ရန်ကင်း ကုန်စည်အမြန်ပို့ဆောင်ရေးဂိတ်သည် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဦးရဲနိုင်ဦးအမည်ဖြင့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိထားပြီး ဦးရဲနိုင်ဦးကိုယ်တိုင်ဦးစီးပြီး၊ အကောင်းဆုံးနှင့်စိတ်အချရဆုံး အာမခံချက်ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှု ပေးကာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ် ကုန်သည်ကြီးများအနေဖြင့် အောက်ပါလိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်ပေးကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပန်ကြားအပ်ပါသည်။

စန်းသော်တာ မန္တလေး-ရန်ကင်း ကုန်စည်အမြန်ပို့ဆောင်ရေးဂိတ်အမည်ဖြင့် အခြားမည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမျှ သုံးစွဲရန်၊ ဖွင့်လှစ်လုပ်ကိုင်ရန်ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိပါ။

သို့ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဦးရဲနိုင်ဦး၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ စန်းသော်တာ အမည်ဖြင့် မည်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ သုံးစွဲလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်း မပြုကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အကယ်၍ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဦးရဲနိုင်ဦး၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ စန်းသော်တာ အမည်ဖြင့် ကုန်စည် ပို့ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါက တည်ဆဲတရားဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ -
 ဦးရဲနိုင်ဦး
 ၉/တသန(နိုင်)၀၃၅၇၁၀
 မန္တလေးဂိတ်
 မန္တလေး-ရန်ကင်း ကုန်စည်အမြန်ပို့ဆောင်ရေး၊
 အဆောင် M၊ အခန်း-၆၊ ၆၂x၆၃ လမ်းကြား၊
 ပြည်ကြီးမင်္ဂလာကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားစခန်း၊
 စွယ်တော်ကားကြီးကွင်း၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း-၀၉-၂၀၃၂၀၉၅
 ရန်ကင်းဂိတ်
 အမှတ် ၇၄/ဘီ၊ ကံကော်လမ်းသွယ်(၅)၊
 ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံတန်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ဖုန်း-၀၉-၅၁၁၃၃၀၉

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
 ဦးတင်မြင့် LL.B
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
 အမှတ် ၃၃၊ လမ်း ၃၀၊ စမ်းကု လမ်းကြား၊
 ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊
 ဖုန်း-၀၉-၂၅၅၇၀၄၁၀၉

အက်မက်စ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ကမ္ဘာ့ဒီးယား-လာအို-မြန်မာ-ဗီယက်နမ်-ထိုင်းနိုင်ငံတို့ ပါဝင်သည့် (၆)ကြိမ်မြောက် ဧရာဝတီ-ကျောက်ဖယား-မဲခေါင် စီးပွားရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု မဟာဗျူဟာ (အက်မက်စ်) ထိပ်သီးအစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၁)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါအခမ်းအနားကျင်းပပုံများကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel နှင့် မြန်မာ့အသံ ရေဒီယို အစီအစဉ်တို့မှ ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက် ၇နာရီ မိနစ် ၅၀ မှစတင်ပြီး တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကယားပြည်နယ် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂

သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရန် နယ်စပ်ဒေသများသို့ ခရီးစဉ်သစ်များပေါ်ထွက်ရန် လိုအပ်နေသည့် သဘာဝအလှအပများ၊ ရေမြေတောတောင်များ၊ စိမ့်စမ်းများ၊ သစ်ပင်ပန်းမန် မျိုးစိတ်သစ်များ၊ ကျေးငှက်တိရစ္ဆာန် မျိုးစိတ်သစ်များတည်ရှိရာ ကယားပြည်နယ်အား ခရီးသွားလုပ်ငန်းခရီးစဉ်သစ်များ ပေါ်ထွက်လာရေး နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက်သစ် ဖွင့်နိုင်ရန် ကြိုးစားနေကြောင်း ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ် ကယားပြည်နယ်အတွင်း နယ်စပ်ဝင်ပေါက် နှစ်ခု တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ထိုင်းနိုင်ငံဘက်မှ နိုင်ငံတကာခရီးသွားဧည့်သည်များ ပိုမိုဝင်ရောက်နိုင်ရန် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။

ကယားပြည်နယ် နယ်စပ်ဘီပီ (၁၃)နှင့် ဘီပီ(၁၄)တို့တွင် မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက် ထားရှိနိုင်ပါက ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဟောင်သောင်မှ ဝင်ရောက်လာမည့် ထိုင်းနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာ-ထိုင်း အပြင် တတိယနိုင်ငံများမှ ခရီးသွားဧည့်သည်များလည်း တိုးမြှင့်ဝင်ရောက်လာမည်ဖြစ်သည်။

ကယားပြည်နယ် လျှိုင်ကော်ဒေသခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထိုသို့ နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက်သစ်များဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ပါက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ကာစွန့်စားမှုခရီးစဉ်များလည်း ထွက်ပေါ်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ပြည်တွင်း၌လည်း ခရီးသွား အစီအစဉ်သစ်များ ထွက်ပေါ်နိုင်မည်ဖြစ်ရာ ဒေသခံများအတွက် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ၀



ဒေသခံတိုင်းရင်းသူတစ်ဦး အထည်ရက်လုပ်နေစဉ်။

ယနေ့ ဗဟိုက

သံငြမ်းပြိုကျ၍ နောက်ဆုံးပိတ်မိနေသူ တစ်ဦးအား

ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ ၈ ၁၁

မိုးရာသီတွင် တောင်ပေါ်ဒေသ မြေသားလမ်းများ လမ်းချော်၊ ကုန်သွယ်ပို့ကားများဘီး၌သံချိန်းကြိုးပတ်ဖောင်းနှင်ရ

၈ ၁၃

ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း ၈ ၁၅

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

မာန်အောင်မြို့	၄	ဒေသမ ၂၁
စစ်တွေမြို့	၃	ဒေသမ ၆၆
မော်လမြိုင်မြို့	၃	ဒေသမ ၆၂
မောင်တောမြို့	၃	ဒေသမ ၅၈
ဝှံမြို့	၃	ဒေသမ ၀၇
မြောက်ဦးမြို့	၃	ဒေသမ ၀၇
ရေးမြို့	၂	ဒေသမ ၉၁
ပလက်ဝမြို့	၂	ဒေသမ ၇၂

MNL လက်ကျန်ပွဲတွင် ရတနာပုံနှင့် ချင်းယူနိုက်တက်တို့ နိုင်ပွဲရ

မန္တလေး ဇွန် ၂၂

၂၀၁၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပထမအကျော့လက်ကျန်ပွဲများကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ပြန်လည်ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ရတနာပုံအသင်းနှင့် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ နိုင်ပွဲများရရှိခဲ့သည်။

မန္တလေးမြို့ ဗထူးအားကစားကွင်း၌ကျင်းပသည့် ရတနာပုံနှင့် ဇေယျာရွှေမြေတိုပွဲစဉ်တွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ရတနာပုံအသင်းက အိမ်ကွင်း၌ခြေစွမ်းပြပြီး နိုင်ပွဲရယူကာ အမှတ်ပေးဇယားတတိယနေရာသို့ တက်လှမ်းလာနိုင်ခဲ့သည်။ ရာသီဝက် အပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် အပြောင်းအလဲများစွာ ပြုလုပ်ထားသည့် ရတနာပုံအသင်းမှာ နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားလေးဦးနှင့် ဇော်လင်းထွန်း၊ သီဟစည်သူတို့ကို အမာခံထားကာ ဆီးဂိမ်းငွေဆုရအသင်းမှ ရဲကိုဦး၊ စည်သူအောင်၊ လှိုင်ဘိုဘို၊ ယူ -၂၀ အသင်းမှ အောင်သူတို့ကို ပွဲထုတ်ခဲ့သည်။

ရတနာပုံ အသင်းမှာ ပွဲစတင်တိုင်းက ခြေအသာဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး အသစ်ခေါ်ယူထားသည့် ချင်းတိုက်စစ်မှူးဟောင်း မာတူနာက ၁၅ မိနစ်နှင့် မိနစ် ၂၀ တို့တွင် နှစ်ဂိုးဆက်သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ၂၆ မိနစ်တွင် ဗစ်တာက ဇေယျာရွှေမြေအတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုး ပြန်သွင်းပေးခဲ့သော်လည်း ဝင်းနိုင်ဦးက ၈၅ မိနစ်တွင် ရတနာပုံအတွက် အနိုင်သေချာစေမည့် တတိယဂိုးကို သွင်းယူခဲ့သည်။ ရန်ကုန်မြို့ အောင်ဆန်းကွင်း၌ကျင်းပသည့် ချင်းယူနိုက်တက်နှင့် ဧရာဝတီတို့ ပွဲစဉ်တွင် ဆောင်လမန်၏ သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးဖြင့် ချင်းက ဧရာဝတီကို အနိုင်ရသွားခြင်းဖြစ်သည်။ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပထမအကျော့ပွဲစဉ် (၁၀)ကို ဇွန် ၂၇ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

KONICA MINOLTA

ဘဏ္ဍာငွေဆုံး service နှင့်အရပ်ကျငွေငွေငွေငွေ

များစွာ ဖြင့်ဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ ...

09-253547980, 09-253547981, 01-383932, 01-383934

Authorized Distributor

GANDAMAR

O.A. & Business Solutions

In front of Yangon Railway Station

bizhub 165
(A3 B/W Copier)

50,000/-
Per Month

bizhub 195
(A3 B/W Copier)

95,000/-
Per Month

bizhub c224e

275,000/-
Per Month

bizhub C221
(A3 Color MFP)

195,000/-
Per Month

with Mobile, Cloud & Document Solutions

Dealers Welcome

မြန်မာ့အလင်း သတင်းနှင့်စာနယ်ပယ်လုပ်ငန်း၊ သတင်းနှင့်စာနယ်ပယ်လုပ်ငန်း၊ R/488 ဖြင့် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်၊ သတင်းနှင့်စာနယ်ပယ်လုပ်ငန်း၊ မြန်မာ့အလင်းကြေးငွေဌာနက ထုတ်ဝေသည်။